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INTRODUCTION

The defense strategy is to distort the truth, exclude facts and dismisses

expert’s opinions. As an alternative, he offers extended research done by

his office to support his claim. The defense attorney wants you to ignore

the finds and recommendations of the court-appointed social worker

Emily Brew M.S.W, the person who spends the longest studying the case,

collecting reports and interviewing all parties involve and developing the

family plan recommendations. He wants you to ignore the ruling of Judge

Carol Schapira, with more than 27 years’ experience as a judge. Instead

the appellant’s attorney Mr. Farren a corporate lawyer with limited or no

experience in family law, but with unlimited resources at his disposal,

wants you to carry out his client wishes, for this purpose he would present

an extensive argument unsupported by any expert involve in the case and a

disfigure picture of events that don’t coincide with the reality of what

happened.

Relationship Background

Met Karolina online in the middle of May 2011 .We started to skype on the

first week of June. By the third week of June we talk about me visiting her
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in Russia or Switzerland, she had a trip plan to visit her sister in

Switzerland. After talking about it for a few weeks she indicated that she

wanted to come to the USA and it would be better if she came to visit, I

offered to send a personal invitation for the embassy, making myself

responsible for all her expenses. She mentioned that it would be difficult

to obtain the visa that way and it would be much easier if a USA company

send a work-related formal invitation (Exhibit 1).

By the end of July, I send her an invitation from my cousin’s company, to

participate in a training seminar. The plan was that we would spend our

vacations together for 3 weeks and she would return to Russia in the

middle of October:

She arrived in Seattle in September 2011. After our second night together

she told me that she had an administrative job in BRIZ construction site

and as soon as the construction was over so does her job. She knew that

nurses were well paid in the USA and she studied to be a nurse in Russia.

She asked for my help to stay here in the USA. I agree to marry her so she

could obtain legal residency in the USA. We got married on September

29, 2011, just 2 weeks since her arrival. The Idea was to let her acquire

legal residency in the USA and take our separate ways after that or stay

together if the relationship was on solid grounds. During this time I learned
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that Karolina met her previous husband a Swiss resident under the same

circumstances she met me. Divorce him 2 years after they got married, obtaining

Swiss temporal residency in the process, somehow the events of her first

marriage mirror her second marriage (Exhibit2).

the 2 weeks before we got married everything was very pleasant, after the

marriage, she would constantly get into arguments with my roommate and

my nephew, regardless how small the issue was she would always scream.

If I hugged her from behind, she would yell at me for not washing my

hands before hugging her. It didn’t matter if we both were wearing jackets.

It was during this time that I asked her if she was ever been abuse and I

meant any kind of abuse physical, emotional or sexual. She told me about

several incidents when a muslin boyfriend in Switzerland used to beat her

and take her money when both were high on drugs. That was the only time

I asked her that question and her father or uncle touching her was never

mentioned. By the end of December she announced she was pregnant, at

the time I was in shock, this wasn’t part of the plan and back them I had

all kind of doubts about her. When the news sinks in a few days later, I

became thrilled with the idea ofbeing a father. We watched together a

series of video about the fetus development in www.babycenter.com, we
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follow every single recommendation from prenatal vitamins, folic acid to

pre-natal exercise.

For a few weeks, the pregnancy brought us closer. By January 2012 we

needed to submit her paperwork to the Immigration and Naturalization

Services to process her temporal residency: the lawyers’ and INS fees

were about $ 3,850.00. I told her that I didn’t have that money in my

account but I would withdraw money from my 401K and there was a 30 to

45 days waiting period to get the check by mail. She got upset with me but

extended her unpleasant attitude towards everybody in the house. Even

after she got her USA temporally residency, her attitude did not improve. I

thought that her approach was related to being pregnant, moving to

another country and living in a “boy’s house”. Unfortunately, this was

Karolina. She would be in a perfectly good disposition and suddenly with

minor incidents, she would experience sudden mood swings. She would

constantly scream at anybody for no reason, including her own mother

while she was visiting.

ISSUES PERTAINING TO APPELLANT’S ASSIGNMENTS OF

ERROR
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1. The trial court did not abuse its discretion in its ruling on the

Parenting Plan limitations.

2. The trial court did not abuse its discretion by relying on the

testimony of Emily Brewer.

STATEMENT OF THE CASE

Response to Domestic Abuse Statements

I’m going to response to some of the statements made by appellant’s

counselor. Some of his statements seem to contradict each other, for

instance, he said “Mr. Velezmoro is obsessed with his body and mixed

martial arts fighting” and later on “Mr. Velezmoro frequently smoked

marijuana and drank alcohol every day”. Like all his statement it gives a

cartoonish picture of reality. I did and still do yoga 3 days a week; I

introduced Karolina to hot yoga. I eat healthily but I won’t call this an

obsession. In regards to alcohol and marijuana in average, I took 2 glasses

of wine a week when having a nice dinner at home and I smoked

marijuana rarely if I haven’t done yoga for a while and I have a hard time

sleeping. There are several writing testimonies from third parties about

Karolina and myself behavior during the relationship and character letters

from my ex-wife and every relationship I have been since my first divorce

(Exhibit 3).
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The Bathroom Incident: There was an argument in the Kitchen between

Karolina and Cesar or Federico, I don’t remember with whom but I could

hear Karolina started to raise her voice. Before the argument escalated, I

went to the kitchen I asked Karolina to calm down and tell me what was

going on. She screams her lungs out insulting everybody in the kitchen,

grabbed a coffee mug from the kitchen counter and furiously throw it on

the floor, after that she went straight to the bedroom’s bathroom. I follow

her to the bedroom and knock at the bathroom door hard, telling her loudly

we need to talk right now. When she open the door I noticed that she was

crying, my first reaction was to hug her and comfort her, when I open my

arm she received me punching my chest with a hammer fist. I grab her by

under the elbows and told her “You can’t continue acting like this, you

need to stop doing this shit” I left the bedroom leaving her seating on the

bathrooms toilet.

Formula feed: After Mia’s birth Karolina spends 2 days at the hospital

after a long, hard and painful childbirth. At the hospital Karolina was

being assisted by nurses each time she was breastfeeding Mia, we even

took a class regarding breastfeeding before we left the hospital. We got

home around 5:00PM, by 7:00PM Mia woke up crying, Karolina intended

to breastfeed Mia after trying a couple of time she told me that she was
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crying for some other reason because Mia didn’t want to eat. We took

turns calming her down until Mia felt sleep again, by 8:30pm Mia woke

up again and her crying was louder than before. Karolina once again

intended to breastfeed Mia and once again told me that it must be

something else because she didn’t want to eat. I asked her, are you sure?

She responded, I put my breast in her mouth and she doesn’t want to eat.

By them it was obvious that Mia was hungry, she didn’t have any food

since we left the hospital and newborn babies need to eat every 2 hours.

Karolina and I were against formula as we knew that there was nothing

better than mother’s milk for a newborn baby but Mia was starving and

Karolina couldn’t feed her. Let me try formula then, I told her. She got

upset and yell at me told me loudly “I would not give formula to my

baby”. To stop arguing I took Mia to the basement singing lullabies to

calm her down. After 30 minutes, hearing that Mia didn’t stop crying

Karolina came to the basement, still upset asked me to give her Mia and

telling me that she was going to try to breastfeed her again. The third time

around Karolina managed to breastfeed Mia. There was never any other

discussion related to breastfeeding or formula after that. I do not blame

Karolina or myself for this incident; it was part of a steep learning curb

that new parents go through.
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Moving furniture: I was moving the crib from the nursery to our room and

re-arranging the layout of the bedroom. Karolina came to the room when I

was in the middle of everything, I asked her to push Mia’s 45 pounds crib.

I regretted I didn’t take into consideration her C-section.

Kitchen incident: We were on opposite sides of the kitchen arguing over

senseless issues when Karolina start to elevate her voice before she started

to scream I got close to her and told her to relax and breath. She started to

hammer-fist (Baby punches) hit me, I hold her by under the elbows, when

she managed to bury her nails in my arms (Exhibit 4), I grabbed her by the

wrists at that point she started to kick me, I hugged her kicking leg with

one of my legs and continuously tell her to relax, instead she became more

aggressive and started to bite my fingers and wrist. In the struggle, we felt

on the floor hitting my knee first. She didn’t hit her head as I was still

holding her hands. On the floor on the top of her, resting on my knee and

holding her wrists I asked her one more time “Are you going to relax”, she

checked her head up and down for yes and I let her go. When she got up

she starts calling her mom who came down when everything was over.

Later on in the afternoon, I bought her flowers and chocolates and told her

that I wanted to make peace and I didn’t want to have arguments like that
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anymore, she took the flowers smiled and told me she would do a better

job controlling her temperament.

Bedroom Incident: one weekend day I had the alarm clock set at 6:30am

in the morning. When the alarm started ringing, Karolina complained

about it and asked to turn it off in a rude manner. I pushed the snooze

button and started to get dress seating at the edge of the bed, 3 minutes•

later the alarm ringed again, this time, I turned off. Karolina said

something insulting and I responded with a sarcastic comment. She kicked

my lower back really hard, expecting me to fall out of the bed but I didn’t

fall out of the bed, she sat on the bed and start hitting my back. Mia was

sleeping in the middle of the king size bed and Karolina was leaning over

Mia to hit my back. I graved Karolina’s arms and by the wrist jump to her

side of the bed to avoid waking up Mia. When I was on her side Karolina

scratched my hands and arms, when she saw me bleeding she smile and

continue to attempt to free herself. I told her, I’m not going to release you

until you come down, relax. My words infuriated her more stabbing her

nail harder on my arms. I cross her arms over her chest as if she was

hugging herself and rest my arms on her when holding her. When she

stopped fighting I let her go. At the time Karolina wasn’t breastfeeding

Mia, Mia was sound sleep and there were not pillows involve.
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About Mia: From before she was born I was highly involve of every

aspect her life, participating in childbirth preparation classes, to preparing

all her pureed food from 4 months to 12 months, keeping her clean, taking

turns to make her sleep, singing Spanish lullabies, her favorite place to nap

was on my chest (See picture, Exhibit 5). The only time that I didn’t share

50/50 responsibilities over Mia were the times, Tatiana, Karolina’s mother

came to help us. To which I feel very grateful for it. When Karolina

started a 9 to 5 job as a medical assistant back in October 2013, until our

separation in December, I was the primary caregiver. During those

months, I took Mia everywhere with me, to my work, to visit clients,

playground, keeping me company when cooking. Having Mia around

when I was working was difficult but I enjoyed every minute we spend

together. From being with Mia all day to don’t have her at all was

emotionally devastating, the saddest time in my life. From all the

statements made by the appellant the one bellow is the most fascinating

and laughable.

“Some of Mr. Velezmoro ‘ s behavior towards Mia concerned Karolina. For

instance, he told friends that he purposely dressed Mia in gray and black

boys’ clothes so that she could choose whether she wanted to be a boy or a
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girl when she grew up and stated that he wanted her to be gay. See CP 52,

57.

The irony of this statement is that as a Baby I don’t record Mia owning

any gray or black outfits. Who dresses a baby in black? From the moment

she was born I call her “Princesa” or “Princesita” (Spanish for Princess)

something I still do to these days, I bought her first dress before she was

born. I can only imagine that this comment comes from 2 different origins.

Once at the store with Karolina and Tatiana, every single item they picked

for Mia was pink. I did mention that there was too much pink, if we have

another child we should consider other colors in case we have a boy he

would be able to use Mia’s cloth. In another occasion during a

thanksgiving dinner at Karolina’s friend’s house, we were talking about

how kids respond to toys. My comment was that I wasn’t going to put

gender limitations on my daughter. If she wanted to play with trucks, G.I

Joes or trains instead of Barbie or little ponies I was fine with that but I

didn’t want Mia to think that she has boundaries for being a girl. I think

that’s what they are referring to?

RESPONSE TO ASSIGNMENT OF ERROR

P a g e 15 I 40



The final family plan writing by Mr. Farren and approved by Judge

Schapira was stricter than the family plan recommended by court-

appointed social worker Emily Brew, all evidence were taking in

consideration including the credibility of some of the reports presented by

the appellant. For instance, Karolina’s mother presented a written

declaration in Russian. Half of the events she described in the testimony

happened when she was in Russia. When I asked her who type her

testimony during cross examination. She couldn’t respond, she didn’t

remember if the person was male or female and where it took place, she

wasn’t sure of anything. In her declaration, she mentioned this “He

didn’t help at all, he was lying on the couch watching UFC fights on his

Smartphone” When I asked her, what the UFC is or what kind of videos I

watched, she didn’t know. There was no doubt that Judge Schapira and

everybody in the courtroom had the same conclusion. She didn’t write her

testimony (Exhibit 6).

Is false to say that the trial court relied exclusively on one single

individual testimony to support the approval of unsupervised visits after

my daughter turn six years old. Several testimonies and reports were

taking in consideration for this purpose.
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Jay Williamson M.A, A therapist, study Michael Conte’s report and Rick

Minnich’s report, I was under his care for over a year in a sex offender’s

treatment program. He testified over the phone on October 12th, 2015

hearing and a few months later wrote a letter saying that I completed

treatment at his agency and I was ready for Phase II of the family plan.

Phase I required professional supervision when Phase II, requires a family

member or a chaperone to be present when visiting my daughter. When

Mr. Comte recommended 2 years of therapy, Mr. Williamson considered

unnecessary and concluded the program after one year. Mr. Williamson

didn’t want to be compensated for his testimony; he mentioned that it was

part of his work (Exhibit 7).

Rick Minnich, The polygraph examination and plethysmography

assessment he performs on me were presented during the October 12th

hearing. Mr. Minnch was recommended by Mr. Comte and worked on

several occasions with Mr. Williamson. The polygraph examination and

plethysmography assessment I took with him, Identified adult females as

my sexual interest (Exhibit 8).

Emily Brew M.S.W. Court appointed social worker. Ms. Brew spends a

couple of months interviewing: Mr. Williamson, Pamela Taglovic

(Community probation officer),Dr. Kimberly McDermott(Mia’s
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pediatrician), Kristy Archie (One of the visitation supervisors),Karolina,

Myself and she also read Mr. Comte’s report, Mr. Minnch polygraph

examination, and plethysmography exam as well as every single visitation

report. Mr. Farren, Appellant’s lawyer question Ms. Brew credentials

when they are similar to Mr. Comte, M.S.W “Master in Social Work”, he

finds objectionable her report as it questions the veracity of the appellant’s

testimony.

“While the incident report from that evening includes the mother’s

assertion that there had been prior physical assaults, there were no

additional details included. Furthermore, there were no visible injuries

noted by the responding officer. Given the mother’s disdain for the father

at that point in the relationship, the undersigned does have some concerns

about the credibility of her report to law enforcement. It seems likely that

the parties’ relationship did not meet the mother’s expectations and she

was frustrated.” (See Parenting Plan Evaluation Page 16, Exhibit 9)

“Given that there is no evidence to suggest that the father engaged in any

controlling behaviors or any verifiable information to support the mother’s

claims of a pattern of physically assaultive behavior, the behavior does not

meet the definition of domestic violence referred to in this report. For that

reason, the undersigned has not recommended that a domestic violence
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restriction is included in the Final Parenting Plan.” (See Parenting Plan

Evaluation Page 16, Exhibit 9)

“it should be noted that the mother admittedly allowed the father to

provide day-to-day care for the child from October 2013 (after the

criminal charges had been filed) until the final separation in December of

2013. These arrangements suggested that the mother was not too

concerned that the father’s possession of child pornography placed their

child at risk in his care.” (See Parenting Plan Evaluation Page 16, Exhibit

9)

Ms. Brewer provided her testimony in court and refused to be

compensated for her time.

Michael Comte M.S.W, He performed a psychosexual evaluation and

treatment plan that was presented during the October 12th, 2015 hearing,

his recommendation were taking in consideration by Ms. Brew when she

wrote the family plan report. He also testified over the phone at the

hearing October 2015. The median in court testimony hourly fee for

medical expert witnesses is $500/hour. The median testimony hourly fee

for non-medical expert witnesses is $275/hour (According to SEAK,

Expert witness Directory). Mr. Comte charged the appellant $2000.00 for

20 minutes over the phone testimony. Experts’ witnesses are not impartial
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professionals who explain difficult concepts to the trier of fact. Rather,

experts become advocates for the side who hired them.

Mr. Farren mentioned that the trial court erred by failing to award

$1,750.00 that was awarded to Karolina, $1000 moving expenses and

$750.00 legal fees. I can imagine that judge Shapira took in consideration

that Karolina never contributed with any house expense during the 2 years

we live together. Even during the 3 months when I was removed from the

house I was continue paying for all utilities and awarding $750 in legal

fees that were never requested, seems like an overreach from the judge

who awarded the $1,750.00 judgment.

Criminal Case Background Information

Back in June 2001, I moved to a house located at 13137 129th Ave NE in

Kirkland WA, a Chinese co-worker who recently moves from Canada to

the USA move with me. After several months living together, the

company we work for asked him to move to China to become the

representative in Asia. When he moved to Mainland China he left behind a

cardboard box with personal items in my garage, he was supposed to come

back to Washington in 9 months during that time I stopped working for

Data-Line and we lost contact. By 2004 he contacted me, asking if I could

return some expensive industrial wireless modems he left inside the

P a g e 20 I 40



cardboard box in my garage, He also asked me to throw away anything

else in the box. Between the items left behind were a jacket, a couple of

Chinese CDs and a USB flash drive (Exhibit 10). The jacket and CD’s

when to the goodwill in Kirkland, the equipment back to the company and

the USB flash drive I saved it to reformat for a later use. The USB flash

drive staysin my desk drawer for several months until one day I was in

need of a USB flash drive. I was expecting to find work related files, to

my surprise, I found several files containing underage pornography.

Undecided on what to do with it I placed it in my garage. Over the course

of several years, I open the flash drive once or twice a year.

In April 2013 I decided to delete the files in the flash drive, for that

purpose I took the flash drive to my workplace in Bellevue. I didn’t feel

comfortable doing it at home as I had my wife, child and nephew at home

all the time and everybody had to access to everybody’s computers. At my

workplace I used a commune computer; I upload the contained of the flash

drive directly into the cloud of my accountjohnvelezmoro@hotmail.com

to bypass uploading it into the commune computer. When in my cloud I

selected all the files I wanted to delete, after clicking delete nothing

happened the cloud screen froze and the cloud was unresponsive. I log off

from my account, waited 10-15 minutes and log in again. When I log in
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the second time around the system denied me access to the cloud, instead,

a warning sign would come out saying “Your account has been blocked

for user’s agreement violation”. At that moment I started to sweat, took

the flash-drive to the parking area and step on it several times until it was

unusable. For the fallowing few days, I was shocked, in fear and despair

no knowing what was going to happen. When nothing happened in a

couple of weeks I started to calm down thinking that maybe nothing was

going to happen, I was happy that I destroyed the flash drive and all that

was behind. I was wrong; on May 21, 2013, the police came to my house,

knocking really hard and screaming “open the door Kirkland police” They

got inside the house before I had the chance to open the door. As I was

coming down from an upper floor bedroom I found several guns pointed at

me, “don’t move keep your hands up” I never had a gun pointed at me

before and at that moment I had 20 police officers surrounded the house

pointing guns, about 5 of them were dress in tactical gear, carrying

machine guns. For someone who has never liked guns, the scene was

nerve-wracking. They were shouting and screaming and ready to shot me

if I didn’t comply with their orders after they handcuff me they calm down

and relax. I was told that they were there to serve a search warrant and

took me to a van waiting outside. Inside the van there were Detective
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O’Neal and Detective Vijarro waiting for me, they took the handcuff off,

introduce themselves and started to ask me a question. From the van I

could see that they were questioning my nephew and Karolina who was

carrying my 9 months old daughter on her arms under the rain, I asked if

they could let my wife and daughter get inside as being under the rain

wasn’t good for them. Detective Vijarro agreed with me and they let them

wait inside the house. In the van, I asked the detectives, Am I under arrest.

Detective Vijarro responded “no, but you are under investigation” I

responded “If you don’t mind, I’m going to step outside and stand next to

my nephew” when I was making the gesture to open the van sliding door,

detective O’Neal grab me by under my right shoulder and told me “I have

enough evidence to arrest you right now, so you better start talking or I

would take you to jail” During the hearing on October 12, 2015, when

under oath Detective O’Neal completely denied saying this.

They made me believe that they would hold me for as long as they wanted

unless I started to talk. At the moment, I was thinking about Karolina, I

needed to take her to her job in New Castle, Federico (My nephew) was

scheduled to take one of his finals exams at UW and he was standing in

the rain waiting for everything to be over. When my head was spinning all

over one of the detectives said “You should talk, cooperating will make
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things easier on you” I agree to talk under intimidation, stress and

psychological pressure.

After agreed to talk they turn a recording device and started to interrogate

me. On the spot, I made a story about finding the flash-drive at the park

and I did say that “I found a little treasure” in the context that I found the

flash-card at the park and from there on I told them whatever they wanted

to hear agreeing with their questions.

Do you use stories to match them with the picture? Yes, do you browse

the internet for these items? Yes. The more I was agreeing with them the

more pleased they were. Finally, I told them where to find the broken

pieces of the flash drive, by that moment they were friendly, they brought

me shoes and water from the house and complement me for collaborating

with their investigation. The forensic evidence obtains by Kirkland police

from all my computers, new and old, desktop and laptops only confirm

what I said later on. I open the flash drive in a few occasions; I did not

search for this material on the internet and I did not storage or hide this

material in any device.

I don’t want to dismiss or diminish my crime, I declared myself guilty for

the crime of being in possession of underage pornography. For that crime,

I did 2 Months of house arrest, one-year probation, got label a sexual
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predator and live with a serious social stigma against me in a community I

have been living for more than 15 years, besides that my job employment

opportunities have been dramatically reducing due to my criminal records.

Domestic Violence Arrest

On Sunday 8, December 2013. we agree to go to a kid’s party at 1:30,

after running a few errant in the morning I arrived at my home at 1:40 to

pick Karolina and Mia up to go to the party. Karolina told me that she

didn’t want to go and never told me that Mia was sick.

At the party, I met with Martin my cousin who previously offers me to

accompany me to Kent’s Court House the fallowing day for a hearing in a

pending case against me.

When I returned home around 4:30pm, Karolina was visibly upset. She

took Mia to our bedroom and slams the door after her. I told my cousin

that we should leave the house to give her time to calm down. After

spending a couple of hours in my office in Belle~rue we returned to the

house at around 6:45pm. The situation didn’t change it became worst, she

fell into a rage, any attend of communication was responded with a

shouting voice.

Most of her actions were direct to aggravate me, in one of those moments

when she saw me passing by she lifted my daughter’s rocking horse and
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throw it a few feet away. When I asked her why she did it, she answered

“I do whatever I want”

To evade her side I went to my home office to the upper floor where my

cousin was waiting for me. When we were talking we could hear her

hitting things with the broom (the shoe rack, walls, furniture. .etc.) to get

my attention. During this time my cousin Martin was telling “No pises el

palito” Spanish slang for “don’t bite the bait”, as our conversation and the

background noise continue we hear one very loud noise. When I came

down to see what was going on I could tell that Karolina smashed Mia’s

stroller against the wall. I looked at her and told her, you need to relax and

stop doing that, her response was “You don’t tell me what to do....

fucker” after insulting me she started shouting about me not taking my

shoes off when I got to the house. At that point, I completely ignore her

and went to the kitchen. While I was in the kitchen and she was by the

house entrance, she asked if I was going to take my car to go to court on

Monday. I walk to her and told her yes, She starting shouting again about

needing the car on Monday. At that moment Mia was standing between us,

her lower lip and chin started to shake, a prelude of crying. When I saw

Mia, I got upset, got close to Karolina and place my forehead against hers

and told her “YOU NEED TO STOP SCREAMiNG, YOU ARE
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SCARING MIA” and turn around picked up Mia from the floor to calm

her down, as I was walking away she hit me in the middle of the back.

With all the commotion Martin came down and took me and Mia upstairs

when we were upstairs she continues insulting me. “You are a

motherfucker, you are not a man, you are coward”

When things got quiet, I went to the kitchen carrying Mia with me. As I

was coming down, she was waiting for me, giving me a middle finger and

placing it against my face. I ignore her and continue walking towards the

kitchen, she continues insulting me.

In a moment when Martin came down and I was holding Mia, she punches

me hard under my right ear, moving my head against Mia. fortunately,

Mia didn’t get hurt but she got scared and start to cry again, Martin got

between us and told me. “This is going to get worse before it gets better,

we should leave now” When Mia got quite I put her down and we left the

house. As we were leaving Karolina continue shouting “Take your fucking

cousin out of here” (Martin’s Testimony Exhibit 11)

When we were driving around she called me and asks me,

Karolina: What time are you coming back to the house (She sounded

completely calm)

John: Why.
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Karolina: I need the car.

John: No sure yet, let me call you later

Karolina: I need to get somewhere before 8o’clock

John: Ok, I would call you later

After I hung up she called 3 more times, I did not answer, right after the

third call we exchanged texts.

Me: Honey I’m at the store what do you need?

Karolina: I just need a car.

Karolina: When will you be here?

Karolina: So u just took a car? And who r u after that?

Karolina: I will call a police that u knocked my head!

Karolina: U r so coward! First knocked my head and now run away

because afraid of what you did? (Text picture Exhibit 12)

3 hours later, I was contacted by Kirkland police and arrested.

During the assault charges hearing on August 17, 2015. Case # 38639 City

of Kirkland vs. Velezmoro-Eme, the court found me not guilty. They

found hard to believe that a 220 pounds man would head butting a 120

pounds woman and leave no marks or at least a little red spot. Besides her

verbal testimony, no evidence was presented regarding any domestic

violence event she mentioned when on the other hands I had scars on my
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arms and pictures showing them. Instead of calling 911 immediately, she

called several people, including myself, not the typical behavior from

someone who is scared. On September 9, 2015. The violation of the not

contact order Case #14-5005. City of Kirkland vs. Velezmoro-Eme, The

case was dismissed due to conflicting and competing orders between King

County Superior Court House, where I was allowed to visit my daughter

and Kirkland Court, where I wasn’t allowed to have any type of contact.

Response to Statements, After the Separation and Before the

Dissolution

Allegation # 1. I find it difficult to believe that Karolina claims that Mia is

sleeping more peacefully because “I’m no longer in her life”. Her favorite

place to nap until we were separated was my chest (Exhibit 5). I rocked

her and sing lullabies in Spanish; her favorite was “Que undo tus ojitos”

translate to “how pretty your eyes are”. Every professional supervisor

agrees in their reports that I have a close bond with my daughter (Exhibit

13).

Allegation #2. She knew about the pornography allegations from the

moment she received legal assistance. She mentioned it in the made up

disturbing statement from her Mother. I find Karolina’ s accusations are
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suspiciously timed. If she was so concerned about Mia, why didn’t she call

CPS or take some other action before making these accusations? It doesn’t

make any sense. In fact, at the December 31st, 2013 hearing on the

DVPO, Karolina stated on the record that she thought I was a good father.

After she received the eviction note from the landlord, all these

accusations started to show up as retaliation. Karolina, her Mother and her

counsel, all accused me of being involved in her eviction. It was my

responsibility to do house payments when Federico moved out, by the

time I was removed from the house to the time I went back to the house, I

stopped making payments due to my financial situation and new legal

expenses. Nevertheless, I took care of the house utilities, left money for

Mia and diapers and dog food when visiting my baby. We tried to arrange

for the short sale of the house to extend Karolinas time in it but she

refused to help in the short sale process and contacted the police to get me

arrested for violation of the not contact order. When the owner learned

about the situation, he didn’t have any other option available besides the

eviction note.

Allegation #3 After the property was vacated by Karolina, Federico

Alvarez, the owner and Martin Sifuentes moved into the house. I moved in

the house a week later invited by Federico Alvarez, for this purpose I

P a g e 30 I 40



called Kirkland Police asking if it was ok to move back. A couple of

officers showed up to verify that Karolina wasn’t living there anymore and

allow me to move in after they revised the house.

Allegation #4 I requested permission to change the house locks back on

January 11th2013, the house had a broken digital lock without a key; the

house was permanently open before I changed the locks. We needed a

working lock for safety and to place the house on the market. She was also

informed of the house ownership and my intention to pick up some

specific items from the house. Nothing belongs to Karolina was taken.

Allegation # 5 I missed 20% ofmy visits to Mia, 2 cancellations were my

fault due to work related issues; another 2 cancellations were done by the

Karolina claiming that Mia was sick. The remaining 5 cancellations were

done when there were no professional supervisors available. Children First

(The Supervisors provider) had a limited number of supervisors, Jonathan

Milstein Children First manager mentioned that Karolina, rejected 2

supervisors, making it hard to find available supervisors to take 2 hours

assignments (exhibit 15).

Response to the Dissolution Trial and Parenting Plan
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Michael Comte did not diagnose me with a pedophilia disorder and never

confirmed any suspicious regarding that. He stated that “he was erring on

the side of caution” and presented a few recommendations that were

strictly followed. In regards to Emily Brew testimony, she was one of the

potential witnesses in the first witness list submitted by Mr. Farren,

Karolina’s Counsel. In a secondary witness list from Mr. Farren, her name

was excluded. Judge Schapira gave us the opportunity to have her as a

witness base on the fact that she wrote the parenting pian recommendation

report and nobody invested as much time as her studying the case. Mr.

Farren wrote: “No report or other documents prepared by Ms. Brewer was

ever offered or admitted at trial”

King county Superior Court appointed Social Worker Emily Brewer to

write a report base on her research findings and translated into an effective

Parenting Plan for the wellbeing of Mia Velezmoro. I didn’t agree with

some of her finds but I accepted. Ms. Brewer report was not a piece of

evidence offered or admitted, it was the family plan, the central part of the

dissolution trial. For most of the trial we discussed, Ms. Brewer’s

recommendation and Mr. Farren himself wrote the changes to the

Parenting Plan base in the original recommendations.
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The statement above is like many other statements Mr. Farren produced,

deceitful and devious. Like asking Ms. Brewer to explain my decision to

make my daughter homeless, when he knows perfectly well the landlord

evicts her from the house when she refused to assist with the sale of the

property or accusing me of failing to attend visits with my daughter, When

his client rejected two supervisors for not reason, making it difficult to

schedule and secure supervisors for a 2 hours viSit.

Proposal

The issue identified in this appeal is the continuous use of a lay

supervisor/chaperone after Mia Velezmoro turn 6 years old on August 21,

2018, while the Parenting Plan mandate unsupervised visits after that date.

Mr. Farren, Counsel for Karolina alternative to carrying out his client’s

Wishes is the court of appeal. While in reality, I don’t oppose having a lay

supervisor/chaperone after August ~~2018. A simple phone conversation

Would have been more appropriate. My only requirements for this would

be:

• The lay supervisor doesn’t interfere with any activity plan for the day.

• To don’t change supervisors constantly.
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• To have direct contact information for the assigned person and arrange

visits directly with the lay supervisor.

• Mia needs to be comfortable around this person.

• If compensation is required, it should be done by Karolina.

My requirements are uncomplicated and fair. In the current arrangement

the counsel and his client set up several rules that are not part of the

Family Plan, for example, Karolina gets to decide how much I pay to the

supervisor. I can’t have supervisors contact info and I can only ask

questions related to the visit. When they were supposed to choose a

neutral party. Karolina decided to use a senior member of her community

and her co-workers as lay supervisors.

ARGUMENT

A. Legal Standards

1. Standard for Review

“The trial court’s findings of fact will be accepted as verities by the

reviewing court so long as they are supported by substantial

evidence.” Ferree v. Doric Co., 62 Wash.2d 561, 568, 383 P.2d

900 (1963).
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“Substantial evidence is that which is sufficient to persuade a fair-minded

person of the truth of the matter asserted.” King County v. Cent. Puget

Sound Growth Mgmt. Hr’gs Bd., 142 Wash.2d 543, 561, 14 P.3d

133 (2000).

“We [will] uphold the trial court’s findings of fact if In re Marriage of

McDole supported by substantial evidence.” Chapman v. Perera, 41 Wn.

App. 444, [449,] 704 P.2d 1224, [review denied, 104 Wn.2d 1020 (1985)].

“We do not reverse a trial court’s decision to modify a parenting plan

under RCW 26.09.260 unless the trial court exercised its discretion in an

untenable or manifestly unreasonable way.” McDole, 122 Wn.2d 604, 859

P.2d 1239.

Velickoffv. Velickoff~ 95 Wn. App. 346, 3 52-353, 968 P.2d 20 (1998).

“We do not review credibility determinations or weigh evidence on

appeal.” In re Marriage ofMeredith, 148 Wn. App. 887, 891 n.l, 201 P.3d

1056, review denied 167 Wn.2d 1002 (2009).

B. The trial court did not abuse its discretion in its ruling on the

Parenting Plan limitations
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The Appellant claims that the trial court failed to enter an order that was in

the “best interest of the, child” and should have imposed limitations to the

Parenting Plan.

The trial court properly evaluated the statutory factors in the parenting

plan modification statute, RCW 26.09.260, and the parenting plan

restrictions statute RCW 26.09.191, complying with its paramount duty to

protect the child.

Under RCW 26.09.260(1), a court may order modification to a parenting

plan where it finds, “that a substantial change has occurred in the

circumstances of the child or the nonmoving party and the modification is

in the best interests of the child and is necessary to serve the best interests

of the child.”

“the court may not impose limitations or restrictions in a parenting plan in

the absence of express findings under RCW 26.09.19 1.” Katara v. Katara,

125 Wn. App. 813, 826, 105 P.3d 44 (2004).

A court acts on untenable grounds when its factual findings are not

supported by the record; it acts for untenable reasons if it uses an incorrect

standard of law or the facts do not meet the requirements of the standard

of law. State v. Rundguist, 79 Wn. App. 786, 793, 905 P.2d

922 (1995), review denied 129 Wn.2d 1003 (1996).
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As stated earlier the trial court found there was insufficient evidence to

show there was any domestic violence.

Courts also may impose other restrictions as necessary to further the best

interests of the child. RCW 26.09.191(3)(g). The trial court is not required

to follow the recommendations of an expert witness; it must make its own

assessment of the child’s best interests. In re Marriage of’Swanson, 88

Wn. App. 128, 138, 944 P.2d 6 (1997), review denied 134 Wn.2d

1004 (1998).

The Court of Appeals held restrictions entered in a parenting plan

pursuant to RCW 26.09.191(3) must be supported by an express finding

that the parent’s conduct is adverse to the best interest of the child. Inre

Marriage ofKatare, 125 Wash.App. 813, 826, 105 P.3d 44 (2004)

In Watson, 132 Wash. App. at 227—28, 130 P.3d 915, the trial court

imposed restrictions on a father’s visitation time based solely on the

mother’s unfounded allegation that he had abused their daughter. The

Court of Appeals reversed because “the unproven allegation of sexual

abuse [did] not provide substantial evidence in support of the visitation

restrictions” and the remaining evidence weighed in favor of the father.

Clear, cogent and convincing evidence means that the ultimate fact in

issue must be shown by substantial evidence to be “highly
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probable.” Krause v. Catholic Community Servs., 47 Wn. App. 734,

746, 737 P.2d 280, review denied, 108 Wn.2d 1035 (1987). We detennine

the sufficiency of the evidence based on the record as a whole.

C. The trial court did not abuse its discretion by relvin2 on the

testimony and report of Emily Bower

The Appellant claims trial court errored its use of the testimony of Emily

Brewer to make its decision. The social workers in these types of cases are

the eyes and ears for the judicial system.

Determining the admissibility of expert evidence is largely within a trial

court’s discretion. Philippides v. Bernard, 151 Wash.2d 376, 393, 88 P.3d

939 (2004).” ‘[T]he exercise of [such discretion] will not be disturbed by

an appellate court except for a very plain abuse thereof.’ “Hill v. C & E

Constr. Co., 59 Wash.2d 743, 746, 370 P.2d 255(1962).

CONCLUSION

For the foregoing reasons, the appellant’s arguments that the trial

court errored by abusing its discretion is without merit so this appeal

should be dismissed.

Respectfully Submitted,
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Exhibit 1
Invitation to be used at U.S.A

Embassy in Russia



I,jt Ofl~. t1’~ ItTlLI~ ~1 ~‘ P’.’

July29, 2011

Consulate General of the USA

Dear Visa Officer.

We cordiavy invite Ms. Karolina Shyueli, BRIZ CONSTRACTION COMPANY’S representative to visit our
company KISTLER SENSORS located in Bellevue, Washington on September 6 through September 11
2011. During her visit, she would stay at the Residence Marriot Hotel, located at 605 114th Ave SE
Bellevue, Washington 98004, USA, phone # (425) 637-8500, and Reservation number 88237254

Itinerary:

September 61~ 7fl1

Training seminar on the use of sensors and its implications on the construction industry~

September 8Tn

Visit to Engineered Process Controls in Woodinville, Washington for a field demonstration

September 9Th

Individual meeting with Kennan Yilmaz (General Manager) and Martin Sifuentes (Global Sales Manager)
to discuss sale and distribution in Russia.

September 10Th

Wine tasting event and farewell dinner for all participants.

KISTLER SENSORS would assume all financial responsibility incurred by Ms.Karolina Sliyueli, on this
visit. I appreciate your prompt attention to this matter. If you have any questions, please feel free to
contact us at 1- 425-453-8533 or send an email to rr~rt:n sfuen~ns k~stl~serisors corn

Kind regards.

~cict~ø n~nr~ ~c 11’ lU’~Ui i~’~’ SI F~m’. WA &)(~ h,’b, US? I~I 4,’~4St ~‘ c~ I,~~ I’O~J ~

Manager
206 963 6282



Exhibit 2
Karolina divorce, after being married for
2 years



Translated from German

Canton Aargau OR.2003.50019
Laufenburg district court Sc! Kn
Gerichtsgasse 85 P.O.box
5080 Laufenburg
Tel. 062 874 12 47
Fax 062 874 2945

Chairman of Laufenburg district court
Enacting part of decision dated May 14, 2004

On general legal procedures

Re: Suit of

Roman Schüeli, 07.19.1964, from Beggingen SH, Lendenbergstrasse 72,
8226, Schleitheim 5K,

Plaintiff,

Versus

Carolina Nikolaevna SchOeli-Martynova, 07.31.1981, Russian citizen,
Delivery address:•G.Kuhn, Legal counseling office, Bibenlosstrasse 49,
5620 Bremgarten AG,

Defendant,

in connection with dissolution of marriage

(according to § 227 of Civil Procedural Code)

decision:

1. To dissolve marriage of the parties concluded on 08.28.2002 at civil registry office of
Brigels GR on a basis of joint statement on dissolution of marriage.

2. To approve judicially Agreement of additional consequences of dissolution of marriage
dated 01.112.02.2003 on a basis of article 140 of Civil Code on the following items:



“2. Household articles and movable property
The parties declared that they already have come to agreement on division of
household articles and movable property.

1. Alimony
The spouses have mutually disclaimed the alimony.
The ground of this statement:
Net income of the Defendant Fr. 2’700.0O per month
Net income of the Plaintiff Fr. 20’OOO.OO taxable annual income

Property of the Defendant Fr. 0.00
Property of the Plaintiff Fr. 1’lOO’OOO.OO taxable property

2, Right of property
Each party will receive property right to the articles solely owned by them at present
moment, and, accordingly those articles property to which is registered on their names
respectively.

3. Pension benefit
The parties have declared that neither Plaintiff, nor Defendant have pension benefit
deposits opened over period of their marriage.

4. The ground of Agreement on dissolution of marriage
The parties assure that within the framework s of negotiations with respect to the said
agreement both of them were fully informed about their property and financial status and
that all valuable property is included into property and legal agreement.
The parties have taken into consideration that the reticence of component parts of the
incomes or property serves the grounds for other party to dispute the present agreement
on dissolution of marriage in connection with misleading of fraud, if necessary (article 23
if. ORY’.

3. As both parties are not members of any pension benefit society and therefore there are
no deposits subject to division, then such division is meaningless.

4. The spouse who has changed his/he surname when marriage was concluded, may apply to
the competent civil registry office within one year upon coming into effect of this decision
with respect to changing his/her surname to hereditary surname or maiden name.

5. a) Costs consisting of litigation fee in amount of Fr. 800.--, administrative fees and
expenses in amount of Fr. 100.--, total Fr. 900.--, shall be paid by the Plaintiff in amount Fr.
650.—and by Defendant in amount of Fr. 250.--.



b) Costs of making official copy of this decision as well as its handing are taking into
consideration and shall be paid by the parties according to distribution of costs specified
in item a).

6. The expenses of the parties are subject to compensation.

Handing of decision to the parties

Informing Civil registry office of Schleitheim and Beggingen

Laufenburg, 05.14.2004

Chairman of the Court! signature /
Stamp: Laufenburg, Chairman of district court

Stamp:
The Supreme Court of Aargau
The authenticity of signatures of officials of law enforcement agencies of canton Aargau who
signed this document is hereby certified.
Aara u 05.07.2007; On behalf of Administration of Justice / signature /

Note:

The parties may apply to court registry in order to receive full official copy of this decision which
will also include the grounds of the decision within 10 days from the moment of handling of this
enacting part of decision.

If neither party requires the full official copy of the decision within the mentioned period of
time, the decision will come into effect.

Stamp:
Certification
This decision came into effect on 06.04.2004
Laufenburg, 04.23.2007
Secretary of the Court / signature /

Stamp:
District Court, Laufen burg

Stamp:
True copy
Laufenburg, 04.23.2007
Secretary of the Court! signature /



APOSTILLE
(The Hague Convention from October 5, 1961)

1. Country: Swiss Confederation, canton ofAargov!a
This public document

2. has been signed by Annaros Fischer
3. acting in the capacity of Secretary
4. bears the stamp/seal of the Supreme Court of canton Aargau

Certified
5. at500lAarau
6. onMayO9,2007
7. by the PASSPORT- AND PATENT OFFICE OF THE CANTON OF ARGOVIA
8. undertheNo.1494
9. stamp/seal: Passport- and patent office of the Canton Argovia
10. Head of the office: Tanja Schlatter / signature /

Stamp:
Passport- and Patent office. Canton Argovia

-The end oftranslated document-



Exhibit 3
Witness and character witness.



I have known John for 7 years, I was his roommate for 5 years. I was there the day that Karolina
moved in to the house. We welcomed her with open arms and tried to make her feel
comfortable but from the beginning she showed a weird behavior.

A few days after she moved with us John was making a Tea for Karolina and himself, he heated
the water in the microwave after that he placed the tea bag in the cup and gave one of the cups
to Karolina. Karolina throw everything in the sink and said “TEA NEEDS TO BE BOILD, NO’T
MICROWAY IT”. At the time she was just a guest in the house.

In another occasion John and were talking in the kitchen when Karolina was on the phone in
the dining room, she stopped and scream at us ‘SHUT UP, DON’T YOU SEE I AM TALKING ON
THE PHONE”. Her reaction came out of nowhere as always did.

After she moved in and I noticed her behavior I avoid spending time in the house but I spent
enough time to hear her scream at anybody (John, Fico or her own Mother when she was
visiting) and throwing Coffee mugs to John or the floor out of rage.

I moved out of the house after a year to evade what became a toxic environment.

John is a tree hugger that recycle everything, makes his own compost fertilizer, grow his own
vegetables, practice yoga, and cares about animals and by all accounts a great father.

I don’t think that Karolina isa bad person but her neurotic behavior needs to be address by a
professional therapist and I hope she gets better for her own good and the people around her.

If there is anything else required from me or you need more witness of Karolina behavior please
contact me at 1-770-841-9316.

Regards,

Cesar Paez Date:



March 18-2014

• I met John around 7 or 8 years ago. He was working as a re& estate agent and I knew from other
people that he was very successful with his business. He became a closer friend after some time and
gained my respect and sympathy because of his kindness, tranquility, generosity, and because of
our common love for literature, music, and art.

Through the years of our friendship, I had the opportunity to meet several members of John’s
family. His nephew, a bright young guy whom John helped to pursue university studies. and kept as
his young brother by always helping him with everything he could. I met one of his sisters, and his
mother, both are compassionate, kind, and well educated ladies from Peru.

I can’t think of someone more generous and full of love than John is. I remember a time when I did
not have a job and John knew I was having a hard time with my expenses. One day and without me
asking him, he came to my apartment in. Seattle with $500 cash and said, ...take this money.... pay
me if you can later or take it as a gift.

When he became my friend I gained a family. I had always a warm place to spend Christmas,
ThanksgMng, and all the special days. I remember him cooking abundant food for all the ones that
wanted to come over. He even invited a neighbor that lived alone to celebrate with us. His reunions
always were full of happiness and cordiality. I never.heard from him a bad comment about anybody
nor witnessed him have a bad attitude about anything or anyone. After I got married my husband
Roy became John’s friend too. We all shared many great moments together.

Three or so years ago John introduced me to his girlfriend Carolina. After meeting her, I invited
them for a drink in downtown Kirkland. She was sitting between John and I at a bar table and I
remember she hardly responded when I said hello. I tried in many ways to start a conversation with
her and she did not look at me. She looked angry and frustrated I did not know why. I remember
telling John ~‘maybe she wants to go home, tell her that if she does not feel well she can go home
and I can give you a ride shortly”. She left very upset that day and after that I could not meet John
for long time.

After some time, John invited me and my husband Roy to meet them at a night club to listen to
salsa music. He said he was going with his now wife and another friend. I was happy to see my
friend John again, but that night was not very fun..

We sat together at a table with John and Carolina sitting in front of us. She did not say a word the
whole time. She looked at my husband and I with hatred. My husband was shocked by her attitude
but it got much worse. We tried to talk to her several times to make her feel better but she did not
respond to any of our comments and kept ignoring us, looking us with rancor, and then finally
lashing out towards us and screaming something unintelligible.



We decided to leave the table for some time because of her aggressiveness and we were very
uncomfortable. After 15-20 minutes we decided to just leave as this was not fun. However, we
offered to take her home if she was tired or uncomfortable and John wanted to stay with his friend
longer. She responded to my offer with a very aggressive statement. Something like ~‘get lost bitch”
....and made us feel scared. All the people that were sitting at the table where asking who that
4’angry crazy girl” was and why she was acting this way. None of us understood nor still do.

After that time we did not hear much from John. We did not contact him either because we thought
his wife could have serious personality issues and my husband espedally didn’t want to be around
her. We knew they had a baby girl and were sad that we did not have the chance to meet her but
thought it was best.

I cannot see John either been aggressive nor violent with anyone. In fact based upon our
experience she is the aggressive and violent member of the couple. I am sure there are many, many
other people like me that have been helped by John without any particular interest and can testify
he has the best heart and is one of the kindness people we can find at these times. I have always
enjoyed John’s cordiality, fraternity, and happiness and can vouch for his outstanding character.

Diana Leal Kuntz

L~

Roy David Kuntz

J/ç J~Z~J~



ii John Velezmoro <johnvelezmoro@gmaiLcom>
~

Affidavit
1 message

Diana.L.K <dleal@medialunaagency.com> Tue, Mar 18, 2014 at 6:12 PM
To: John Velezmoro <johnvelezmoro@grnail.com>

Lamento mucho 10 que te esta pasando. Carolina me callo super mal cuando hizo su esenitas en el
bar y mucho peor cuando se puso grocera y bulgar en el club, Roy y yo no quisimos decirte nada por
que se te veia enamorado. Ahora todos podemos dar gracias que no es parte de tu vida. Te mereces
alguien mejor.

D.

MEDIA LU NA
Mhk~raI Ma&.t~qcom~unkati~ns

Diana LK.

Creative Director

p 206.446.5571

Skype:MediaftinaAgency

www. Medial unaAgency .com

www.facebook.com/MedialunaAgency

twitter.comfMedialu naAgency
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March 14, 2014

Your Honor:

My name is Federico A. Alvarez, and I am John Velezmoro’s nephew. I have live with John at the house
located on 13137 Ave. N.E. since March 2006 until July 2013, close to two years after Karolina moved in.

Karolina’s aggressive attitude started about three to four months into her pregnancy, and at first
seemed to be only unwanted gestation symptoms. When angered, she would scream and violently
reaction to anything around her: mostly throwing and breaking cups, slamming doors or cursing. John’s
reaction has been consistently trying to calm her down by sweet talking to her, or when possible,
avoiding her altogether until she had release all her anger.

By the time baby Mia was born and Karolina’s mother came to visit, these anger attacks were taking
place about every other day. Multiple times I came home to find Karolina screaming at her defenseless
mother for long periods of time. While sometimes I felt compel to act, John was trying his best to give
Mia a perfect childhood: his father has been an absent figure most of his life. The idea of creating more
famfly disputes always restrained me, even when Karolina’s conflictive behavior was impossible to
ignore.

On one opportunity when we were about to leave for the zoo, Karolina got into a discussion with her
mother. We were outside the house, on the car: I was seating on the front passenger seat, while Mia
and Karolina’s mother where seating on the middle and left back seats respectively. When l(arolina
came out of the house she went yelling to where her mother was, and open the car door. It was unclear
to me what her intention was, but her arm was clearly raised. At this point John, who was opening the
driver’s door, wrapped his arms around Karolina. 1 could heard John whisper to Karolina:”Honey, it’s
your mother. Try to•calm down”, To this Karolina replied kicking and digging her nails on John’s arms
until he released her. She accompanied us on the trip, now quiet but with a disdainful behavior, like a
grounded kid.

I have a bad habit of burning any outdated documents with personal information. On the afternoon
Sunday July 7~ 2013, with John’s permission I was burning papers on a small fire table located on the
house deck. Karolina came to the deck screaming at me, then turned to pick up a sheet laying on handle
bar and then left. I was confused by the situation, and before I realized, she was back and tried to hit
me. Her fist closed, and her right arm was quickly swinging towards my left shoulder. I stepped back just
in time to avoid the punch, and immediately after, John appeared behind her asking her to calm down.
Somehow John manage to sweet talk her, and while a bigger incident was avoided, situations like this
took place every other day. This Is the reason why another roommate and I ended up moving out of the
house.

The last I saw the couplewas on thanksgiving, I stayed at their’s place at the previous mentioned
address from Wednesday November 27th to Friday 29th• During all three days Karolina spend most of the
time in her room and when on the common areas of the house was extremely aggressive: she screamed
at us when getting baby Mia ready for a walk for no apparent reason, and I clearly remember her
throwing the coffee pot on the kitchen counter next to me. On Thanksgiving Day I recall spending most
of the day cooking with John. Because of the significant of the holyday I took the dinner as an
opportunity to forget any possible grudge and renew the family ties. Once Karolina sat down, she



complained about the turkey and refused with contempt any other dish saying “You know I don’t eat
thatl~, all In a very quarrelsome tone, Minutes after that1 Karolina grabbed her dish some wine and
returned to her room.

I would like to thank you for this opportunity to share a few of my experiences. I would also like to add
that in the 7 years I have lived with John I have never seen him involve in a bar fight, or a fight of any
sort. He is a very pacific person that releases his frustrations by practicing yoga and doing exercise.

If you need more information, please feel free to contact me at any time. If necessary, I am willing to
repeat my testimony at court, or under a lie detector.

You~r~y

Federico A. Alvarez

13137 129w’ Ave N.E.
Kirkland WA, 98034
425-373-6090



August 1~, 2014

To Whom This May Concern:

My name is Kellie~F. Wong, I am writing this letteron behalf of John L Velezmoro. Here a little history
about our relationships. In September 1995, I met John through work. Instantly, we felt the great
chemistry, and we had become friends. Our relationships lead to our marriage in May 1996 through
August ~998. During the duration of our entire relationships, we had mutual respects and consideration
for each other. I found John to be one of the most patience, genuine and punctual meni ever met
among his high tolerance on pains when he was hurt on a couple activity events. John never complained
about his injuries or pains, and he had always kept a positive outlooks to everything that is an amazing
quality in any persons. John is one reason I have learned to have higher tolerance whenthings doesn’t
go as plan these days.

We never have any domesticated violence in our relationships..We had a normal and calm marriage,
even to the end when we both mutually agreed to separate and then to end our marriage. We have
maintained a distanced friendship for the following couple years after we have finalized our divorce
simply to catch-up. I have only good thoughts and wishes John the best In all that he does.

For your record, my married name was Susan F. Velezmoro. I have changed my first name and changed
back to my maiden name after we have finalized our divorce decree. My decision to have my first name
was long coming, simply because Kellie matches up with my Chinese name, and that I have always
wanted to change my first name, and the divorce was the third opportunity for me to make it happen,
so I did what I believe it the right thing to do. And here I am doing what I strongly believe it is the right
thingtodo.

If you have any questions, please freefeel to cOntact me directly. Thank you and you have a good day.

Sincerely,

Kellie F. Wong



March 15, 2014
Bothell, WA

To whom it may concern:

I’m not sure what’s going on but I can give a true statement of who is John Velezmoro as
few people know him as well as I do. He is not perfect but he is a gentle, loving soul and
not dangerous what so ever. Over the years I was with him we had a lot of good. GREAT
and also hard times but he was never violent in any form. During the few argument we
had we never shouted or insulted each other. John is a good person. I know he cares a lot
about his daughter and he is deeply sad for not being able to see her. I hope he get to see
soon, She’s a lucky little girl to have a father who loves her so much~

Michelle Howe

425/246-0667



13143 129th Ave NE
Kirkkuid, WA 98034

March 17, 2014

tear King County Court:

John Velezmoro has been my neighbor for the past 13 years and
Karolina Velezmoro for almost 3 years. As neighbors we have help
each other and have always been friendly and cordial to each
other. In the best of my knowledge they seem to be a nice couple
that took great care of their daughter.

In a couple of occasions when working on my backyard I heard
Karolina talking very loud, almost shouting. I don’t know who she
was shouting to, a family member or may be the dog. Before
Kcirofina moved in I never heard any arguments or loud sounds,
with the exception of the music (It can be very loud sometimes).

Whatever the situation is I hope they could work it out for the
wefl being of their daughter.

Sincerely,

Shahab Jafarzadeh

S



John Velezmoro <johnve1ezmoro~gmail.com>

Character Reference
1 message

Suzi McCaslin <suzimccaslin~yahoo.com> Fri, Jul 25, 2014 at 8:40 PM
Reply-To: Suzi McCaslin <suzimccaslin@yahoo.com>
To: “johnvelezmoro~gmail.com” <johnvelezmoro~gmail. corn>

I am happy to write a character reference on behalf of John Velezmoro. We dated for
approximately 2 years starting in the year 2000 and have not spoken for several years. We
ended our relationship amicably and simply lost touch as we went our separate ways....
have nothing but fond memories of John. I remember him as an incredibly hard worker,
funny and easy going. Any arguments we may have had were always quickly resolved and
without any drama. Disagreements were of so little consequence I can’t even remember
any.

John would often organize family get togethers at his house; his sister, cousins and friends
would come over and we would eat and laugh for hours. I know how important family is to
John, so again I am happy to write this letter to help him in any way I can.

Sincerely,
Suzi Spiridakis McCaslin

14770c4570615c87 Ill



Exhibit 4
Pictures of kitchen events









Exhibit 5
Mia’s nap pictures + more



Mia’ s favorite place to nap
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Exhibit 6
Tatiana Martynova

fake testimony



I
FAMILY LAW MOTIONS HEARING

2 HEARING: APRIL4,2014@9:OOAM
MOVING PARTY

3

4

5

6
Superior Court of Washington

7 County of King

8 Inre:

9 KAR.OLINA VELEZMORO, No. 13-2-41927-1 SEA

10 Petitioner, DECLARATION OF TATIANA
VS• MARTYNOVA IN SUPPORT OF

JOHN VELEZMORO EME, PETITIONER
Respondent.

12 _________________________________ (DCLR)

13 TATIANA MARTYNOVA, under penalty of perjury of laws of state of Washington, states as

j~ follows:

15 1. 1 am over the age of 18, competent to testit~’, and have personal knowledge of the
facts of this case. I am the mother of the Petitioner in this case.

16 2. English is not my native language and the attached document in Russian has been

17 translated by the below signed Russian/English interpreter.

18 3. Federico ‘ s statement that my daughter Karolina, as he describes has raIse her hand on
me or were running with her fists ready to punch me are pure lie and have nothing to

19 do with reality! My daughter Karolina was brought up with a deep respect towards

20 her parents and will never raise her hand on me, her mother. I am asking the court not

21 to believe this false testimony. I was there and I know what has happened on that day.
On March 31 ~, on the last day of my visit in United States, John invited me to go to

22 the zoo in Seattle without Karolina. I asked my daughter to keep me company and she

23 agreed. When she wanted to sit in the car John suddenly grabbed her very strong from
behind around her shoulders and her neck and held her like that for some time, I

24
DECLARATION OF TATIANA MARTYNOVA Eastside I.egal Assistance Program
Page 1 of 4 1510 140th Ave NE, Suite 110

Bellevue, WA 98005
(425) 747-7274



1 could see that she was in pain and very frightened as well as me and her daughter

2 Mia. It happened so fast that I couldn’t understand what was going on in that moment
but me, Mia and his nephew Federico and probably the neighbors around were

witnesses to his violent actions towards Karolina on that day and it had nothing to do

4 with her wanting to punch me (as Federico described it).

4. Regarding relationship between John and Karolina during my stay in their family

home from October 2012 till April 2013 1 noticed the following: Disrespectfhl
6 attitude towards Karolina from John which was expressed with a rude tone, cursing,

7 attempts to push her. Once there was an incident I witnessed. I was in the bathroom

8 upstairs and suddenly I heard a loud sound as if something heavy falls on the floor
and after my daughter started to scream for help: “Mama! Mama!” I ran out of the

bathroom, came downstairs to the kitchen and saw John and Karolina lying on the

10 floor. She was on her back and John was pushing her down with all his weight with

ii elbows and knees with his fist raised towards her face as if he’s going to punch her.
When he saw me he quickly lifted her from the floor and left to his office downstairs.

12 Karolina cried from pain and humiliation. As she described me he captured her with

13 some method from wrestling and dropped her hard on a tiled floor so that she hit her

14 head and back.
5. Also I was a witness to another incident: it happened at the beginning of my last visit.

15 We went for a walk to Green Lake with a dog Vicious (Karolina. Mia, John and me).

16. Suddenly a squirrel came down from the tree to the ground. John saw it and released

17 his dog so that he could catch a poor squirrel. An elder man saw it and asked John to
put a dog back on a leash. John got, very aggressive, started to curse to an old man and

18 was ready to punch him. John’s face became aggressive and his body was in a

19 fighting position. At that moment I understood what Karolina was telling me on the

20 phone about John when I was back in Russia. I felt very much ashamed for John and
sorry for Karolina.

21 6. There was another incident in the last month of my stay. I was in the kitchen and

22 suddenly heard the sounds of orgasm - it was John’s voice . At that moment Karolina

23 was at work and Mia was with John in his bedroom. When the sounds stopped I
entered the room without knocking as if I want to ask something about Karolina. John

24
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I was lying in bed in T-shirt and pants with his eyes closed and Mia was lying on his

2 stomach naked covered with a sheet. I told him that she might be feeling cold and he
told me that he was changing her. This incident left anxiety and confusion in my

heart. I didn’t say anything to Karolina because I didn’t want to bring additional

4 stress in their relationship, And I also thought: what can he do to a 6-months old

5 baby? But very soon after my departure Karolina informed me that John was under
investigation for possession of child pornography. Then 1 told her about that incident

6 and asked her to be careful with Mia!

7 7. From all the information that I have and my own observations I am malcing a

S conclusion that John is dishonest, crafty scofflaw with experience to cheat and
mislead who might also be perverse. That is why I don’t trust to John and will worry

9 ., . . . .for Mia s future when being with him. Karolina in general is a very calm, staid,

10 responsible person, hard worker. She is also very honest, good, caring mother who

11 doesn’t only shower Mia before going to bed (as John describes in dissolution of
marriage documents) but also she is still breastfeeding, she also always was cleaning

12 the house and did the laundry for John who never respected her hard work. And of

13 course she was always awake in the night to calm down a crying baby with breast

14 milk.
8. Additionally I would like the court to pay attention to such strange facts about John:

15 - He wanted Mia to wear only boys cloth and even forced to do so!

16 - Mia wearing flowers, bows, ruffles and pink colors were under strict prohibition.

17 - His aggressive attitude towards breastfeeding- he forced Karolina to quit though
the baby was demanding it.

18 - His rough statements towards pregnant Karolina that pregnancy was making her

19 ugly and refusal to take pictures of her being pregnant and in general(though he

20 usually takes a lot of pictures of himself)
- Also during childbirth he didn’t help at all, he was lying on the couch watching

21 1.JFC fight in his smartphone.

22 9. Finally I am sure that nobody of his friends and relatives (except Federico and

23 Martin) are aware what has happened in reality and why Karolina left with a baby
(Domestic violence and child pornography pending charges) and that is why they are

24
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I trying to help him with false statements to make John look positive in this situation

2 and as a victim at the same time. In reality he is the one who created such a situation
when the court ordered him restriction to see minors only in presence of responsible

adults.

4 10. 1 also ask the court to satisfy Karolina’s request to postpone John’s visitations with

Mia until his pending felony case is resolved. Karolina is a great and responsible

mother who will take a great care of Mia.
6

7 I declare under penalty of perjury under the. laws of the state of Washington that the foregoing is
true and correct.

8
Signed at Bellevue, WA on MARCH 28, 2014.

9
,/• ~,

f—:~! L~
10 ___________________________

TATIANA MARTYNOVA
11

I certify that I have translated the attached document from Russian to English. Russian is my
12 native language and 1 am fluent in EngLish as well.

Signed at Bellevue, WA on March 28, 2014
13

14 _______________________________
NATASHA WILLSON

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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I tryin~ to help him with false staWrnciits In make John look positive in this situation

and as a victim at the same time. In reality he is the tine who created such a situation

when the court ordered him restriction to see minors only in presence of responsible

adults.

4 IC). I also ask the court to satisfy Karolinas request to postpone John’s visitations with

ç Mia until his pending felony case is resolved, Karolina is a great and responsible
mother who will take a great care niMia.

6

7 I declare under penalty of perjury under the laws of the State of Washington that the foregoing is
true and correct.

8
Signed at Bellevue, WA on MARCH 28. 2014.

9

10 _________________________________
TATIPtNA MARTYNOVA

11
I certify that 1 have translated the attached document From Russian to English. Russian is my

12 native language and I am fluent-in English as well,
Signed at Bellevuc. WA on March 28, 2014.

NATASKA WILLSON
15

16

17

18

19

20

21

22

23

24
t)ECI.ARA1 ION OF I A1IA~A MARl YNOVA Eastside Legal Assiswnce Pro~r~rn
Page4 14 lS1Ol4OthAve~~I~.SuiI~l1O

tlel)evue. WA 98O0~
1425) 737.7274



1. floxa3aHwl ct)e1L~epI.1Ko o TOM, ‘ito, i~Ko6bI, mos~ ~ Xapoln4Ha flOj~HMM~Il~ Ha M8HSI pyKy,

)UKIIBbI 1.1 H~ cooT6er~By~or~qe~crBL1TeJ1bHocTk1. ,t~09b MOS KapO,UIH3 BoCnI.lTaHa B

ulySoXoM ~BB)tC~HWM K ~0~I4T~~M 11 B ~~aHHOM csi~~ae HO MII~. flO3TOMy flfJOW’f C’/~

oTHecnlcl, K rloKa3aHwsM cuI.1f~eTe,1e~ KpHTI.l’~ecxLI Ii He fl~k1Hfr1M~Tb LIX 80 BHIIMaHI4e, T~H

Hall OHII AO65ITbI HeLlecrH6IM n\JTBM, HapyMaHHble LI I1OSIHOCTbIO He COOTBBTCTB~IOT

,qe~c-rBLITeJmHocm 10.

B TOT~ a LIM8HHO 31 ~ap~a 2013 ro/~a, B MO~ nO~e~qHLI~ ~€Hb flpe6bl8aHM~l B

AMepI.IKe, ~L~HoH npl.IrflacIIfI MeH~l B 3OOfl8~K e CLI3V1 6e3 KapoilHHbI. 51 nonpoc~iia

KaPOJWHY fl0BX~Tb CO MHO~, II 0H~ C0rJ1aCl~1J1aCb. Kor~a 0i42 ca~Linacb B M2WI.IHy ,Lj)KOH

Bqpyr cxearlIn ee C3aj~l.1, 06B1.l8 CBOH orpOMHble PYNII 8OI(P~F ee nne~ H CXB~TkIB 3a fOpIlO H

~ep~aii ee TaK HCKOrOpOe apeMB. A al.I4eJIa, ‘fro e~i 6b1110 60136H0, a a riiaaax - ~I4xh4i~ iicnyr.

Bce fl~Ol43OWi1O T~I( 6blCTpO, ‘ITO ~l R~)HB HB CMOhJ1~ cpa~y oTpearklpoaam. ki MbI ace: Mwi,
4~e~epHKo, ~i ii, 803M0H(HO cocej~i L13 6nMnHHx~oMoB, cTa1114 CaL1,~ereI1FMH 9TO~ yWaCHO~

cu,eHbI, a ~e ro~, ~ro ~e~ep~Ko Ofll4Cbl8~~T B CBOBM cBL1,1~eTe11bCrBe, ‘4W KapoinlHa 6esana

C HPHH~M~I II C KYJ1BK8MII H8 M~HL

2. XacaTeilbHo omoWeHI6i JJ,,tloHa H KapOIlklHbl 80 BP~M~i ~oero nocI1e~Hero flplIe3.fl,8 B

AMepLIxy ii aa ape,~n npoHlL1eaHw~l y HLiX B C~Mb~ c owrii6pR 2012 no anpeii~ 2013 ~i

Ha6rno,qana HeyBaw.wreilbHoe OTHOWBIWe CO CTOPOHbI J~)KoHa K Kapojmne, KoTopoe
/~OB0J1bHO 4~CT0 BblpalHaJlocb a rpy6o~ o6pau~eHHM K Hefl, LIMB.na Mecro HeL~eH3ypHas~

6paHb, flOflblTXlI TonxHyrb 6b111~ cBfr1~erw1eM KOTOPOtO i iiiioc~. Haxo~cb B

oaHHoci (yMblaanacb), s ycin~iwaia na,l~eHHe ‘4ero-To m~eiioro 1.1 TyT ~e ycii~iwaiia K~L1K

po~epii: ~MaMa, ~a~a ~ A BbIWJ1~ Ha necTHlll4y ( B ~pex uiarax Or eaHHo~) 14 yaw,qeila

KapwnIHy Ha nony II ~Q)HOHa ECeM BeCOM LI J1OKThMLI II KoneH~MI.I, HaaanwaaIouJ,erocl Ha

Hee. OH BCHO’41.IJ1, no~i~n HapoJuiHy LI CnyCrHJlal Ha flepBbI~ ara~. KaponLIHa niiaxa~fla Or

6Onkl Li yHkuKeIiI*l. Hall OK~~~J10Cb OH I4CI1O~b30B~B HaK0~-To lipHeM 6opi~6~i, CXBaTIIJ1 ee

TaLc, ‘ito 0H3 ynana H2 CIII4Hy Ha K~M6HHbI~ non LI CI.lJlbHO y~apLIMaCb f0J1OBOi~ 0 TOT 11(8 non.

3. Taioie ~ 6i,ina CBL1~~8T8II8M ~ea~exaai~o~ peaKL~HuI ,Q)KoHa, a llMeHHo; I~W1AflM rio EpLILI

J1a~K nap~y c co6aKo~ (ii, KapoJnlHa, ~qxoH ci Mcisi). ~q>KoH yai.~qe.n 6eiwy LI OTfl~CTIIII

HeBocnhlTaHHyIo co6aKy c noao~~u~a. Ta, C nae~ arpecccia~o no6e~ana 3a 6en~co~. flowc.tno~

my~K’4ktHa c,i~eiian R~oHv 3aMe’4aHlie, nocne ‘iero ,L~)4(OH BbICblnaIl He ciero MaTe pHbI~i wKaan.

,L~H0H LI3M8HLU1CSI B Ju4l.~C, cran flOXOLiC Ha 6eayMi.~a ci a fOTO8HOCIH no6iiTb aroro

Mym’4HHY. Tor~~a ~i nowuca, 0 ‘4CM roBOpli~a MHB KapOItciHa no TeJlecjloHy a /i,NcoHe. Mice

6b1.no CrbI,~H0 aa ,L~KoHa Ii o6ci~io 3a Kaponciicy.

4. 6~ina eu~e o~iia c ya~i’cn nepe~ MOI6M ome3~oM; A 6iina ~a 1{YXHC LI uppyr yCnbiWaJla

~P0MKH8 38yK11, Hall rip~i opra3Me - 9T0 6blJl rOnoC~H(OHa, KapoJll.IHa 6~uia Ha pa6ore, a

Mcis cnaiia a cna.n~~e j~woHa ci ,D,~oH T~M ciaxo~~i4Jic~. l{orpa aayxi1 38K0H’ILIJ1I4Cb, ii 6e~
cryica sowna a CnaIlbHIO rn(o6bI cflpOClITb ‘410-TO npo KaporlHHy. ,[%ci<oH ne+caii Ha nocrenw B

pyr6onxe II 6plOKaX C fl~l4K~blTbIMl6 ri~a~a~ii, a iia ero ?t(1~IBOTe ne~ana Miii ~Oi18HbK8R

npilllpbrracl flei1eHKO~i. A ckaaana, ‘ITO e~i xonop,iio, a OH OTEBTLIJ1, ~TO nepeo~eaaeree.

3ra CLITyEL~Llfi ocraacina a MO8~ ,qywe rpeaory LI He,L~oyMeHLie. Hapoiii*ce s~ o6 3TOM iie
cKa3ana. fl0WjM~B, ‘ITO ~TO aiiece~ porlonHklTeilbHoe Hanp~1LKeHIIe B MX onloweHLlq,
flo,r~ymana: 1-ro cli MoLI(eT ç~,e~iam 6-mMeal9HoMy pe6eHlly? Ho 6ylcBanbHo ‘iepe3

Kopomoc B~8Mfi noc.ne ~oero omeaca Kapoiiciiia coc6u,MJia , ‘110 L~KoH Haxo~L1TcH flOA
cne,qcrBkleM no noaoj~y npoc~orpa f~~TCKO~ nopHorpacllIiM. A pacc~aaana KapoIlMHe o6



3TOM cFIy’4ae K npep~ynpe~KJ1a, 4TO6bl oHa 6i~ina ~a BC~Kk1~ cny~a~i npe~eiib~o 6H14M~T&flbH~

c Mve~.

3axi1to.~eHwe:

143 Bce~ vIØopMa~kiM, ~ a vi~eio ki MOMX Jfl1~HbIX Ha6nlo~eHl.1~ a ~esiaio BbIBop,, LITO J~)KOH

He~ecrHbI~, X1lTPbL~ H2PYLLW1T~J1b 38KOH~ C O~IbITOM OôMaHbIBaTb V BBOJ.~I6Tb B 3a6~1yHv~eH11e,

803M0$<HO pa3BparubP~.

floaToMy a ~e ~o~epaio ~L~oHy ~i 6y,~y onacamcs~ 3a 6yj~yu.~ee Mklv!

KapwwiHa rio NUi3HII cnoHo~Haa, ypaBFloBeIueHHaS, oTBeTCrSeHHaa, Tpy~oroJn1K, ~ecmaa,

xopowan, 3a6oT)u.lBaa MaTb, 0113 He TOJ1bHO ~ynae~ pe6eHKa nepe~~ C140M (K3K nKWeT/J,)ICOH

B 33RBfl~HL4I4 o pa3eo.L~e), HO eLi~e ,i~O CMX flOg KOPMKT ~~~~HbIM MOIIOHOM, y6~ipai~a, cmpa,ia
33 HBpRLIJJIKBbIM II H~~B3W1lT~1IbHbIM K ~yHcoMyTpy~y~woHoM 14, KOHe’4H0 )He, pe6eHKa

HO’lblO yCflOKaI’lBaIIa (PW~HbIM MOIIOKOM.

TaH~e B ~OflOMH~Hl4B xo’~y o6pan~m BHk1M3Hkl~ cy~a Ha TaKoi~ CTpaHHbIi~ ~awr, L4TO /J,WOH

xoreii o~eear~ MKlo wcluIlO’*lTeIlbHo B M3IIbLIMKOBY1O o,qe1tç~y, ,r~a~e H3CThIIB3fl Ha 3TOM.

3aripeu~n L~oeToLIKK, 6aI4mxii, ~iOWi4 LI ~O3OBbI~ I4BeTa. Ta~o*e Ha ero arpecc~~~oe 16

rpy6oe OTBB~?K~HLI~ KOpMI1eHI.Ia pe6eHKa ~PY~~HbIM MOJ1DIcOM. Ero rpy6ble Bb1CKd3bIB3HH~ B

a~~pec KaporniHbl 60 BPCM~ 6epeMeHHocnl, qTo 6epe,~e~ocm ~eiiaer ee HBXP3CKBO~ 14

He~ej1aH14e 4oTorpa4Kpoeam ee (xo-r~i ce6a OH 4,oiorpa4iipyer B O~~OMHOM KOJlkr.4eCTBe).

TatoHe ~o eper~a pO~OB, no ciioea~ KapoJwlHa, OH CCBCeM He noMorall, a npac~o

fl~KC~TCTBOB3fl (fle~aJl Ha ,r~kiBaHe w cMoTpeii 6Opb6y sTene4IoHe).

14, a aaIolloqeHl.ie, a yaepei-ia, qro HIIKTO 143 ero~~py~e~ 14 ~O~CT8€HHM ROB (xpoMe øeJ~epLIKo

11 MapTHHa) He 311aIoTwro ~e cny’4kvlocb Mei-f(,~y KaponKHo~ 14 LI?HOHOM a C3MOM ~e)1eH

noqe~y 0H3 ywfla, 3a6paa peGeHKa (/i,oMauiuee H3C14Jfll~ ~ ~erc~aa nopuorpa4iwa) ~

flO3TOMY flbIT3IOTC~ UbICT~BI4Tb LL$(oHa a /~BHHO~ CHT’j314141.I flOJtOHUIT~fIbHhIM 14 8 io~ce apeMa

~epTBoi~i. Ha C3MOM >~e p,e.ne OH C3M aasiae~ca BIIHOBHL4XOM cwrya1.~1lki. Kor4qa cy,i~ 3anpemn

eMy ~crpe’*i c H~COB~PWCHHOfl~ThKM11 6ea npllcMorpa oTBercTBeHHbIX a3pocJlblx!

flo3ToMya npowy cy~ ~~O8II~TBO~l4Tb npocb6y XapoMIlubl OTJ1O>*U4Tb BCT~~LII4 /3~*coHa C

pe6eHKoM j~o pa~pewei*ia cy~e~~oro cJ1e,~crB14a. KapornlHa 3aMeLIaTeJlbHaa, OT5~TCTBCHH2S

MaTh, KOrOpaa CMO~K~T 3a6OmTb o Miiw caMa.

Signed under penalty of perjury in the State of Washington on March 28, 2014.

//

~

TATIANA MARTYNOVA



Apple Tree Plaza
13606 NE 20th, Suite 104

Bellevue, WA 98005
Office: (425) 643-2383 / Fax (425) 795-7143

JAY WItii\~jSON, MA.

April 18, 2016

King County Superior Court
King County Courthouse
516 3rd Avenue
Seattle, Washington 98104

RE: JOHN VELEZMQRO EME
DOB: 06116167
Cause; 14-3-01804-9 SEA

To Whom It May Concern:

Mr. Velezmoro contacted me following the March 16, 2016 court hearing where
he had requested to be able to move forward regarding contact with his
daughter, Mia Velezmoro, to the Phase II level, where he would have Lay
Supervision. Mr. Velezmoro stated that because my last letter of stating h3e had
successfully completed treatment, but did not contain specific wording requested
in the family plan it couldn’t be used by the court. I therefore say:

“I wish to state that Mr. Velezmoro Successfully Completed Sex Offender
Treatment at this agency and is ready to transition to Phase II (lay
supervised visits).”

If you have any further questions about Mr. Velezmoro or this letter, please
contact me.

Sincerely,

//

Jay C. Williamson, M.A.
Licensed Marriage & Family Therapist
License Mental Health Counselor
Certified Sex Offender Therapist



yuui piLLUres severai years ago, you were nameless object that attract my
curiosity. Like a shining object you find on the beach, there is not clear understanding what the
object is but is kept in the garage as a souvenir of a time in your life. In ~ny absurdity I chose to
think that I wasn’t hurting anybody, I didn’t buy them, search for them in the internet or took
the pictures myself. How wrong I was, the few times I saw the picture were too many, I was the
silent accomplice of crimes against minors.

As a father and uncle (to many nieces and nephews) I know that your world rotates around
your parents or primary care-givers for safety, security, love, understanding nurturance and
support. As a person that grew up in a stable home, I can only imagine what you would go
through the rest of your lives, depression, anxiety disorders, addictions, Personality disorders,
eating disorders, suicidal behavior, low-self-esteem and more, much more. You would be like
a lion leaking the open wounds but the bleeding never stops.

I am disappointed with myself that I saw the pictures and did nothing about it, I’m sorry I

looked at you as objects when in reality you were not different than my nieces or my own
daughter, just the idea of something like this could happen to my daughter bring me sadness
sorrow and unhappiness. Words will never fully express how sorry I am, I regret nothing more
in life than seeing those pictures. It was wrong, stupid and immature, all of you are somebody’s
daughter, grandchild, sister and future mother, you are precious to your family and precious in
this world, and you deserve to be in a safe environment. My actions were inconsistent with my
own beliefs.” This is not who I am. I believe very strongly that every person in the world is
important young or old and should not be treated the way you were treated.

I hope that you can find it in your hearts to forgive me.

John V.

Apology letter



•~ L~1lS letter to you, because I do not know your name,

I only know that you have been charged with possession of pictures of “minors engaged in sexually
explicit conduct.

And I have one question.

When you were caught by the police, what did you think? It was worth it?

It was worth it to see my naked body like an object and not like the person I am, I have feelings, dreams,
believes, faith and hope for a better future,

It was worth it to being label a sexual predator and live with a serious social stigma against you the rest
of your life.

Did you ever think of the people in your life?

I don’t know who the people in your life are. I don’t know anything about you.

But I do know this: you did not just see my pictures; you contributed to an industry, worse than drugs
and guns trafficking, an industry Without face that hides In the darkest places of the internet to slave
people all over the world for the satisfaction of a few twisted minds.

I am a daughter. I am a friend. I am a pupil. I am a cousin. I am a niece. I am a neighbor and I am a
person. When you saw my pictures you didn’t physically hurt me but you assaulted every single one of
my identities as well as your own community, you brought shame to your family and friends and a deep
and profound sadness to your own soul.

This letter is not really for you at all, but for all the victims of attempted or perpetrated serious sexual
assault and every member of their communities.

I hope that you do not just think about what you have done. I hope you think about community. Your
community — even if you can’t see it around you every day. It is there. It is everywhere.

You underestimated mine. Or should I say ours? I could say something along the lines of, ‘Imagine if it
had been a member of your community,’ but instead let me say this.

There are no boundaries to community; there are only exceptions, and you are one Of them.

Letter as the victim



Exhibit 8
Rick Minnich

Plesthymography Assessment

Polygraph Report



Minnich Polygraph Service
Rick L. Minnich, Licensed & Nationally Certified Polygraph Examiner
Dawn M. Minnich, Nationally Certified Polygraph Examiner, Retired

Mailing Address:
Post Office Box 66271 Work: (253) 874-3458
Burien, WashIngton 98166 Fax: (866) 572-9496

Pol~’graphs 8. Penile Plethysmographs ~ol~cjraph~ool corn

August 1,2014

Jay Williamson, M.A.
13606 N.E. 20th Street, Ste.104
Bellevue, Washington 98005-20 1 1

Client: John Velezmoro
File#: 14P-13358
Test: Penile Plethysmography Assessment
Date: August 1,2014

Dear Mr. Williamson:

Mr. John Velezmoro appeared for his Plethysmography Assessment on August 1, 2014. The assessment
was conducted using a Limestone Technologies Plethysmograph. This device measures penile blood
engorgement (erectile response). Prior to the assessment, the instrument was calibrated using a “six step
cone” between 80 and 140 mm. The purpose of a physiological assessment for sexual interests was
explained to Mr. John Velezmoro and a voluntary participation consent form was signed.

Backciround

Mr. John Vefezmoro placed an 80 mm strain gauge on his penis in the privacy of a separate room. He
was presented 20 single images of nude males and females, ranging in age from infant to adult (two
neutral slides were also shown). He was then presented 14 audio-taped scenarios of sexual fantasies, with
partners ranging from consenting adults to minors and graduated in terms of sexual contact and violence
portrayed in the fantasies. After several slides and audio-taped scenarios, he was asked questions to
confirm he had viewed or listened to the stimuli.

Mr. John Velezmoro was fitted with an 80 mm gauge in the privacy of a separate room. The recorded
baseline (flaccid) measure of erection had a mean value of 93 mm, with some variability between trials.
Full erection was estimated at 123 mm, which represents a 30 mm increase over his baseline (flaccid)
measure. Please note that this client did not achieve a full erection at any time during this examination.
The value 30 mm, therefore, represents an estimate of the change from flaccidity to full erection based
on the assumption that this is a reasonable average for a typical client undergoing this procedure in a
laboratory. Studies polling several plethysmograph labs have indicated that this figure is highly variable
among individual subjects, ranging at the extreme ends from 21 mm to 90 mm. although 30 mm appears
to be the most widely used estimate when full arousal data is not obtainable or verifiable. In light of this
potential for individual variance, however, the figure 30 mm should be considered somewhat arbitrary.

14247.RArnbaijm Blvd. SW: Burlen, Washington 98166
711 Court A, Suite 103; Tacoma, Washington 98402

4345 Southwest 109~; Beaverton, Oregon 97005



Plethysmogrophy Assessment — August 1~. 2014 Page 2
Please note that relative arousal data is preserved in utilizing this estimation method, even though exact
percentages cannot be verified.

Raw Dala

Mr. John Velezmoro’s highest recorded sexual arousal, at 76% was to Genital Intercourse with an Adult
Female #2. This was followed by Oral Sex with an Adult Female #1 at 43%. All other arousals were at or
below the 10% threshold, (Please see attachment for complete recorded sexual arousals.) He appeared
to accurate!y estimate the ages of the persons depicted in the scenarios. He was cooperative during the
assessment and did not appear to physically dissimulate the results.

Disclaimer

Physiological data resulting from a penile plethysmography assessment cannot be judged definitive and
must be viewed as only one facet of a comprehensive psychosexual treatment program. A
plethysmograph cannot establish guilt or innocence, truth or deception. It is best utilized as a tool to
provide the therapist with baseline data regdrding an individual’s sexual arousal or interest. Physiological
data should only be evaluated and interpreted by trained experts in plethysmography who understand
the strengths and weaknesses àf such data.

Thank you for this referral. If I may be of assistance, please do not hesitate to call me.

Very truly yours,

V
Rick L. Minnich

RLM:dmm

Attachment: Plethysmograph Raw Data



PLETHYSMOGRAPH RAW DATA

Name: John Velezmoro
Date: August 1,2014
Transducer Size: 80 mm
Medications: None Reported

VISUAL CLI ENT’S RECORDED ESTIMATED
AGE EST. AROUSAL AROUSAL

1) Female, Age 7-9, #1 09 03% 00%
2) Male, Age 1.0-13 #1 13 03% 00%
3) Female, Age 0-3 #1 01 03% 00%
4) Female, Age 14-17, #1 14 03% 00%
5) Male, Age 4-6 #1 06 00% 00%
6) Adult Female #1 35 03% 08%
7) Female, Age 4-6 #1 06 03% 00%
8) Neutral . N/A N/A N/A
9) Adult Male #1 35 03% 00%
10) Female, Age 10-13 #1 13 03% 00%
11) Female, Age 4-6 #2 . 04 03% 00%
12) Male, Age 4-6 #2 06 03% 00%
13) Adult Female #2 35 10% 10%
14) Female, Age 10-13 #2 13 03% 00%
15) Neutral N/A N/A N/A
16) Adult Male #2 35 03% 00%
17) Female, Age 0-3 #2 01 03% 00%
18) Male, Age 10-13, #2 . 13 03% 00%
19) Female, Age 7-9 #2 09 00% 00%
20) Female, Age 14-1 7, #2 16 07% 00%

AUDIO

1) Nonphys!cal Coercion of a Minor Female #1 — 4.7 15 07% 00%
2) Rape of a Female Adult #1 — 3.1 40 07% 00%
3) Compliant Sex with a Minor Male #1 — 5.5 15 07% 00%
4) Oral Sex with an Adult Female #1 — 1.4 45 43% 25%
5) RapeofaFemaleChild~1_4,~J 15 10% 00%
6) Oral Sex with an Adult Male #1 — 2.4 45 07% 00%
7) Expose to Female Child — 6.7 15 10% 00%
8) Compliant Sex with a Minor Male #2—5.6 15 03% 00%
9) Nonphysical Coercion of a Minor Female #2—4.8 13 07% 00%
10) RapeofaFemajeChild#2_4.12 15 07% 00%
11 Anal Intercourse with an Adult Male #2— 2.6 40 03% 00%
12 Expose to Female Child from Vehicle — 6.9 15 03% 00%
13) Rape of an Adult Female #2 — 3.2 45 10% 00%
14) Genital Intercourse with an Adult Female #2— 1.6 45 76% 60%



Minnich Polygraph Service
Rick L. Minnich, Licensed & Nationally Certified Polygraph Examiner
Dawn M. Minnich, Nationally Certified Polygraph Examiner, Retired

MaIflqq Ad~res~:
Post Olfice Box 66271 Work (253) 674-3453
Burten, WashIngton 98166 Fax (368) 572-9496

PcIy9rephs & PenIle Plethyamographa PoIy9r5ph@aoI.con~

March 5.2014

Michael Comte, M.S.W.
Comtes and Associates
7llCourt A, Ste. 103
Tacoma, Washington 98402

Client: John Valezmoro
DOB: 06116/67
File#: 14-13133
Test: History
Date: March 5, 2014
Results: No Deception Indicated

Dear Mr. Comts:

As requested by John Valezmoro. I conducted a polygraph examination. The purpose of this
examination was to verify his sexual history, his deaflngs with alcohol and illegal drugs, as well as his
occasions of physical violence. The following information was provided to me by your c~ent.

Based on the American Polygraph Association Sex Offender Testing Guidelines, sexual history
examinations do not contain specific questions about the Instant Offense during the instrumentation
portion of the examination. Due to this, discrepancies, if any, between the official version of the offense
and the offender’s version must be tested separately.

SEXUAL HISTORY

Child Pornopraphy
Between the ages of 33 and 43 Mr. Valezmoro 13feel[s]” he viewed child pornography on approximately
20 occasions. He observed minors ages 13 to 17, although he concentrated on 15 and 16-year-old
minor females. He said he did masturbate while viewIng the child pornography. He denied sending the
child pornography to anyone. He reported he stored the images on a “cloud server” and was later
reported for child pornography.

14247-Ft Anibaurn Blvd. SW; Burien, WashIngton 96168
711 C~wtA, Suite 103 Tacoma, WashIngton 96402

4345 Southwest log”; Soaverton, Oregon 97005



John Vcilezmoro
j1istory Polygrgph Examination— March 5,2014

Child Victims
1) Female, age 16: prostitute. His age 23.

Mr. Valezrnoro reported he paid this female to engage in mutual fondling and penile-vagina!
intercourse on one Occasion.

2) He denied sexually assaulting any other minor, He specifically denied sexually assaulting his 18-month-
old daughter Mb.

Sexual ~çtM~y ~Ifh Q~hers as a Minor
1) At the age of 16 he engaged in penile-vaginal intercourse with a prostitute on one occasion.
2) At the age of 17 he and 17-year-old Mary engaged in mutual fondling and penile-vaginal

intercourse on one occasion.
3) Prior to his age of 18 he denied engaging in any other sexual activity with any other person,

either male or female, peerage or older, consensual or forced,

Peer Acie Females
He stated he has engaged in consensual sexual activity with approximately 40 adult females since his
age of 18. Sexual activity consisted of mutual fondling, mutual oral sex and penile-vaginal intercourse
and/or penile-anal intercourse.

Masturbation
Mr. Va[ezmoro reported he first masturbated at the age of 13. He generally masturbated one time per
week as a teenager and two times per week as an adult - only at his home. He presently masturbates
two times per week - only at home. He last masturbated the day of this examination,

Fantasies
He reported his sexual fantasies were, and presently are, 100% to consensual sexual activity with adult
females. He denied ever fantasying to themes of rape or force.

Pornoara~~
I) Between the ages of 19 & 28 he perused PornographIc Magazines on approximately 100

occasions.
2) Between the ages of 19 & 32 he watched X-rated Movies & DVDs on approximately ico

occasions.
3) Between the ages of 21 & 40 he entered Topless Establishments on approximately 20 OCCaSIOnS.

He has received approximately 10 lap dances.
4) At the age of 36 he entered a Massage Parlor on one occasion while in Thailand. While in the

establishment the adult female rubbed her breasts on him and performed fellatio.
5) He denied entering an adult theater, adult bookstore or a peep show.

Internet
Mr. Valezmoro denied chaffing sexually on the Internet, using ci web cam for any purpose or having his
profile on any social networking site such as myspace.cor-n or facebook.com.

ProstItutes
1) See Sexual Contact as a minor.
2) See Massage Parlors.
3) Between the ages of 18 and 39 Mr. Valezmoro paid for prostitutes (ages 16 to 29). All his sexual

contoct.with prostitutes occurred while overseas.
4) He denied he ever prostituted himself for money or other compensalion.
5) He denied any other occasion of paying or trading for sexual activity.



John Valezmoro
History Polygraph Examination — March 5, 2014 Page 3

Sex Toys
Between the ages of 22 & 36 Mr. Valezmoro used vibrafors and vibrating dildos on several OCCasIofl~ to
enhance his partner’s sexual pleasure.

Sj’M Bondqg~
1) Between the ages of 27 and 30 Mr. Valezmoro handcuffed his wife Kelly (two years his senior) on

five occasions. While bound he engaged her in fondling and penile-vaginal intercourse. He
reports this occurred at Kelly’s request.

2) He denied otherwise being tied, bound or cuffed or that he has done this to any other individual,
for either his or their sexual pleasure.

3) He denied inflicting pain or that he has received pain for sexual pleasure.

Marital History/Affairs
1) Between the ages of 27 and 30 Mr. Valezmoro was married to 29-year-old Kelly. He reported he

engaged in extramarital sexual activity on one occasion.
2) Between the ages of 43 and 45 he was manied to, and living with, Katalina (13 years his junior).

He denied any extramarital sexual activity.

Animals
He denied any occasion of sexual activity with an animal.

Moles
He denied any occasion of sexual activity with another male.

Incest
He denied sexual activity with any family member.

Exhibitionism
He denied any occasion of exposing his genitals to a non-consenting person.

Voyeurism
He denied any occasion of voyeuring on any individual.

Telephone Sex
1) He denied placing obscene phone calls to any person for his sexual pleasure.
2) He denied engaging in phone sex.
3) He denied any occasion of calling a telephone sex ~ne; this includes 900 numbers and 800

numbers with access to 900 numbers.

Nude Photos
He denied any occasion of taking a photo of any nude or partially nude person, videotaping himself or
others engaged in sexual activity and/or having any pictures taken of himself nude or partially nude.
Stalking
Mr. Vatezmoro denied stalking any individual for any purpose.

Group Sex
He denied any occasion of engaging in sexual activity In which more than one person was involved.



John Valezmoro
History Polyciraph Examination — March 5, 2014 PaQe 4

Rope
1) Mr. Valezmoro denied any occasion of forcing any person to participate in sexual activity

against their will.
21 He denied forcing any person to engage in any form of sexual activity with another person.

HItchhikers
He denied any occasion of picking someone up or being picked up in which sexual activity resulted.

Frottage
He denied any occasion of touching or rubbing any individual under the pretense of an accident.

Anal Stimulation
He denied engaging in anal stimulation of himself or others.

Auto Fellatio
He denied any occasion of placing, or atternpflng to place, his mouth on his own penis.

Sexually Transmitted Disease
He denied knowingly having a sexually transmifted disease.

Cross Dres~~q
He denied any occasion of wearing and/or using female clothing for his sexual pleasure.

coprophilla/urophillo
He denied any occasion of sexual activity which involved feces or urine.

Necrophilla
He denied any occasion of sexual activity which Involved a dead person or animal.

DEALINGS WITH ALCOHOL OR ILLEGAL DRUGS

Alcohol
Mr. Valezmoro stated he first Consumed alcohol at the age of seven. His most frequent use of alcohol
was between the ages of 44 and 46. drinking two times per week. He last used alcohol the day prior to
this examination. He has never considered himself to be a problem drinker.

ill~qaI Dru~ts
Mr. Valezmoro disclosed he used marijuana on approximately 200 occasions between the ages of 18
and 46. This last occurred the week prior to this examination.

INSTRUMENTATiON

The questions to be asked during the instrumentation portion of the polygraph examination were
constructed and reviewed with John Volezmoro. Each relevant question was a subject of discussion to
insure a common meaning.
I then proceeded to test whether Mr. Valezmoro falsified or withheld information pertaining to th~is
interview. This was accomplished by conducting a 81-Zone Comparison Test. This test consisted of the
following two relevant questions, to both of which he responded “N01:



John Valexmoro
History Polygraph Examination — March 5, 2014 Page 5

1) Have you had any unreported sexual contact with anyone under the age of lB since
your J9th birthday?

2) Have you ever engaged in sexual contact with any member of your family?

RESULTS

After scoring the polygraph charts, it was my opinion the physiological responses indicated Mr.
Valezrnoro answered truthfully to the questions. NO DECEPTION WAS INDICATED.

Thank you for this referral. If I may be of further assistance with regard to this examination, please do not
hesitate to contact me.

VervruIY~ours~~,~

Rick L Minnich

RLM:dmp



• Exhibit 9
Emily Brewer

Parenting Plan Recommendation Report



SEALED

IN THE SUPERIOR COURT OF THE STATE OF WASHINGTON
iN AND FOR THE COUNTY OF KiNG

FAMILY COURT SERVICES

John Velezmoro, ) S.C. No. 14-341804-9 SEA
Petitioner, )

) F.C.S. No. 201430394
and

PARENTiNG PLAN EVALUATION
Karolina Velezmoro, ) Trial Date: June 15, 2015

Respondent. )
)

RE: The We1f~re of the
Minor Child(ren): Mia Velezmoro DO.B. 8/21/2012

L NATURE OF CASE
This is a case involving one minor chIld, Mm. The matter was sent to FCS via the
Confirmation of Issues filed on July 7, 2014. The case was assigned to the FCS social worker
on November 6, 2014. At issue is the residential schedule for the minor child.

H. BACKGROUND AND CURRENT INFORMATION
John (47) and Karolina (33) met online in 2011. They were married in September of 2011 and
have one child, Mm (2). The parties separated for the final time in December of 2013. They
were both married previously but they have no other chiidrea.

On December 17, 2013, the mother filed a Petition for Order for Protection under King County
Superior Court Cause #13-2-41927-1 and a Temporary Order was issued that same day. On
December 31, 2013, an Agreed Order for Protection was entered; as to the father’s time with
the child, the order stated, ‘Prior to January 11, 2014: Respondent [lkthcr] may pick up child
from daycare for visitation between the hours of 10:00 a.m. and 4:00 p.m. The child must be
back at daycare by 4:01) p.m. These visits will be on Mondays and Tuesdays. After January



Parenting Plan Evaluation 2

11, 2014: Respondent may go to the Petitioner’s residence on Mondays and Tuesdays for up to
4 hours between the hours of 10:00 ant. and 4:00 p.m. Visits in the home are to be supervised
by Petitioner’s mom. Petitioner wilt not be present. If the petitioner is not at work (and at
home) the visitation will not occur.1’

On February 3, 2014, the mother filed a Motion to Modify/Terminate Order for Protection.
The mother stated that she would be moving and the location of the father’s visits would need
to change. Furthermore, the mother requested that the father’s time be professionally
supervised and that he be ordered to complete domestic violence treatment. On that same day,
the court entered an order which stated that the father’s time with (he child be professionally
supervised and that the supervising party be provided with copies of the father’s criminal
charges. On February 14, 2014, an agreed Order Modifying Order for Pmtectioü was entered
which stated the same provisions as the order entered on February 3, 2014. However, on
February 14, 2014, the mother filed another Motion to Modify/Terminate Order for Protection
wherein she requested that the father’s residential time be completely suspended. On March
12, 2014, the court entered an Order Modifying Order for Protection; the modification
suspended the father’s residential time, prohibited all contact betwaen the parties (including
email), and ordered the father to complete a domestic violence treatment program, as well as
“DV Dad’s,” On March 19, 2014, the court entered another Order Modifying Order for
Protection that reinstated the father’s residential time under the terms that it would be
professionalLy supervised for up to four hours per week. On April 4, 2014, the court again
entered an Order Modifying Order for Protection that suspended the father’s residential time
with the child.

On March 17, 2014, the father filed a Petition for Dissolution. On April 8, 2014, a Temporary
Parenting Plan was entered. Under the Temporary Parenting Plan, the father was granted
professionally supervised time with the child for upto two hours per week. Additionally, under
a Temporary Order, the court stated, “Should the father voluntarily undergo a sexual deviancy
evaluation with an interview with the mother and plethysmography component, and full
disclosure of all criminal charges, the court will allow the petitioner to bring a motion to
modify the temporary parenting plan and specifically address the requirement for supervised
visitation.” On June 12, 2014, the mother filed a Motion for Temporary Order of Child
Support and at a hearing on June 27. 2014, the court ordered the father to pay $750 towards the
mother’s legal fees as well as S1000 for her moving expenses. On June 30, 2014, the father
filed a Motion for Revision of Commissioner’s Orders. On JuLy 11, 2014, the court denied the
father’s request for a revision of the Commissioner’s ruling.

On November 10, 2014, the mother filed a Petition for Renewal of the Order ofProtection. On
December 31, 2014, the court entered an Agreed Order of Renewal of Order for Protection
which extended the expiration dated to December 31,2015,

111. INFORMATTON FOR THE REPORT
This report is based upon the following information:
1. Office interview with the father on December 15, 2014 and with the mother on December

16, 2014.
2. Review of the ECS parent questionnaires.
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3. Review of references submitted: none for either party.
4. parent-child observation with the mother at the FCS office on January 20, 2015.
5. Consultation with the FCS program manager and the FCS social work team case

consultation.
6. Review of SCOMIS and .IIS on both parties. 115 reflected no criminal convictions for the

mother and the following criminal convictions for the father. DWLS 2~ Degree (612/2001)
and Possession of Depictions of Minor Engaged in Sexually Explicit Conduct in the Second
Degree (419/2013).

7. Review of the legal file.
8. Review of all written materials and documents provided by both parties.
9. Review of the following:

King County Superior Court Cause #13-1-15323-4 KNT, stated that charges against
the father were filed on November 26, 2013 for Possession of Depictions of Minor
Engaged in Sexually Explicit Conduct in the First Degree. According to the
Certification tbr Determination of Probable Cause, a detective with the Kirkland Police
Department received a report from the Seattle Police Department’s Internet Crimes
Against Children Task Force on April 16, 2013 which indicated that the father had
uploaded multiple ifics containing child pornography to his “Microsoft SkyDrive” on
April 9, 2013. The detective provided explicit details of the images and information
that supported the fact that the subjects were minors. Based on that material, a search
warrant was obtained in order to gather ilirther information from the father’s internet
carrier and on May 20, 2013, a search warrant was signed authorizing the search of the
father’s home. Oii May 21,2013, law enforcement arrived at the father’s home to serve
the search warrant axid the mother and child were reportedly at home at the time. As
officers searched the father’s home, they spoke with him privately under video
recording in the police van, and they informed him that the reason for the search
warrant was law enforcement was aware that “child pornography had been viewed and
uploaded in his house.” When the father was given the opportunity to discuss the child
pomography~ the detective relayed, “He then told me that about three months ago be
found a flashcard in the park. John stated that be smokes and his wife did not know
that. He said he sometimes goes to the park [ate at night to smoke. He saw a guy at the
park that he sees a lot walking his two small dogs. The male threw something on the
ground and stepped on IL John stated that the male then picked up the item and threw it
into the garbage can. John stated he was curious, looked in the garbage and found a bag
with a broken ±lasbcard. He took the flashcard borne and glued it together and then
uploaded it to his computer and SkyDrive.” The father was asked if he bad ever viewed
child pornography before and he initially said “no” but then stated that he bad
previously gone on websites that had child pornography stories. He further admitted
that the images he had viewed from the flash drive appeared to be of young teens and he
admitted that he was “sexually aroused” by the images of the “the older ones.”

During the search of the father’s home, the officers took four computers1 the father’s
cell phone, and other thumb drives. A review of the information on the father’s cell
phone showed that he had viewed pornography, but no suspected child pornography.
On June 17. 2011. the.detective received the information requested from Microsoft
SkyDrive which revealed that the father had opened and vicwed rnor~ Images that he
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originalLy reported. After additional searching, it was determined that the IJSB flash
drive that had teen connected to the father’s computer during the uploading of images
on April 8, 2013 had also been previously connected to his other computers on April 26,
2011 and on May 2, 2009; the detective concluded, “This evidence showed that the
USB Flash Drive John [the fatherl used to upload the child pornography to SkyDrive on
4/9/13 had been used several years prior to that time on other computers.”

On December 23, 2013, an Order Prohibiting Contact was entered which stated that the
father was to have no contact with “minors absent supervision by a responsible adult
aware of this offense.” On August 21, 2014, the father was placed on electronic home
monitoring. On September 11, 2014, the state filed “Amended Information” which
reduced the charge from the first degree to the second degree and on that same day, the
father entered a “Statement of Defendant on Plea of Guilty to Felony Sex Offenses.”
On November 7. 2014, the father was sentenced and the terms included: three months in
jail, community supervision for twelve months, restitution, participation in “sexual
deviancy” treatment, sex offender registration. and no contact with minors without the
supervision of another adult who is familiar with the father’s criminal charges.
However, the court made an exception to the prohibition of the father’s contact with
minor children and noted, “Decisions and restrictions regarding visitationlsupcrviSiOfl
with his daughter is up the Iudge in the family court proceedings.”
Kirkland Police Department Incident Report #13-59818 dated December 8, 2013,
stated that the mother contacted law enforcement to report a physical assault by the
father. When officers arrived at the mother’s home, she reported that she and the father
had not been getting along for several months and on that night, the father got upset
when the mother asked him to remove his shoes in the home. According to the mother,
the father grabbed her shoulders, yelled at her to “shut up” and then hit her forehead
with his forehead. The father then reportedly raised his fist as if to hit the mother, but
then he Left the home. The mother asserted that her head hurt, but the officer noted that
there was “no redness or bruising on her forehead.” The officer contacted the father by
phone and the father disclosed that he and his cousin Left the home and were staying in a
Motel 6 nearby. When the officers arrived at the motel, the father was aivested. The
father recalled that he and the mother had been stressed about his impending criminal
court case but he denied that he bad ever assaulted her. In speaking with the father’s
cousin, the officers were informed that the parties had a verbal argument but there was
no assault witnessed. The father explained that he decided to stay at the motel that
evening to avoid further confrontation and because he needed to be prepared for a court
hearing the following day.

. Kirkland Municipal Court Docket ~or case #38639. On December 8, 2013, the father
was arrested and booked on charges of Assault 4~ Degree—Dy. The following day,
the father entered a plea of “not guilty” and he was released under the conditions that he
appear for all subsequent court bearings, have no additional Law violations, and have no
contact with the “alleged victim” (the mother). On February 12, 2014, the father
requested that the No Contact Order (NCO) be modified to permit “electronic
communicatiOn between the parties for the purpose of child custody matters”, but the
mother was not present and so the court did not modify the NCO. A bench warrant was
issued when the father failed to show for a hearing on June 2, 2014, but the warrant was
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quashed on June 9, 2014. It appeared that the next hearing in this matter is scheduled
for April 8, 2015.

• Kirkland Police Department Incident Report #I4~5005 dated January 2$, 2014.
According to the report, there were conflicting orders pertaining to contact between the
parties; the No Contact Order issued by Kirkland Municipal Court prohibited any
contact between the parties, but the Order for Protection included provisions that
allowed the parties to communicate via email and allowed the father to have time with
the ehild (in the home where the mother resided) on Mondays and Tuesdays between
l0~00 a.m. and 12:00 p.m. so longer as thematernal grandmother was present and the
mother was not. However, the mother contacted police on this day to report that the
father had been visiting the child per the Order for Protection and while at the home, he
changed the locks. The responding officer spoke with the father and he initially agreed
to go to the police station to provide a statement, but later in the day he changed his
mind and told the ofticet that he was fearful that he w~s going to get arrested for an
order violation. The officer noted that the father became rude and hostile during that
phone call. In conclusion, the officer ~ote, “At the time of this report it is still very
unclear to me whether or not any of this activity is a violation; one order says that it is
while the other says that it is not.”

• King County Superior Court Cause #13~2-4I927-1 SEA, pertaining to the mother’s
filing of a Petition for an Order for Protection against the father.

• Children First visitation reports dated from April of 2014 through March of 2015.
A review of the supervision motes pertaining to the father’s time with the child revealed
that lie and the child have seen one another every other week since the court entered the
order for supervised time. It appears that the visits have occurred at the Bdllevue Public
Library which has facilitated interaction between the father and the child, including
reading together, playing games, and playing on the grassy area outside of the library.
Based on the reports, the child always greets the father with an excited hug and kiss and
they sit together throughout the majority of the visits. The father has always provided
the child with a healthy snack and drink. On one occasion, the child hit her head on the
library shelf and the father held her and calmed her down within very little time.
During other visits, the father has held the child and sang to her, which has put her to
sleep. The father reportedly speaks to the child in English and Spanish and often
translates the English books into Spanish when he reads to her. There was no
information in any of the visitation motes that the father was every inappropriate or that
there was ever a need for intervention from the supervisor. The reports stated that the
father was always on time and prepared the child to return to the mother on time as
well.

IV.. RE: PETITIONER (this section ii self..rcported)

Ia 2011, the father reported that he and the mother connected and began communicating via
Facebook. At that time, he was living in Washington and the mother resided in St. Petersburg,
Russia. The father explained that the mother was “shy and attractive”, in addition to intelligent
and able to~ speak English fluently. Over time, the father offered to travel to Russia to visit the
mother. He recalled that she was employed at a construction company doing administrative
work and he worked as a Latin American sales manager for a biochemical company. Despite
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the father’s offer to go to Russia, he asserted that the mother wanted to travel to the United
States. Thus, the parties made arrangements for the mother to visit for several weeks in
September of 2011, Upon her arrival, the father stated that his relationship with the mother
“went really well” and recalled that it was Like honeymooning. He said, “She asked me to help
her get a green card and to marry her. I was happy with her and we were doing well so 1 said
yes...L wasn’t too much worried about the relationship; I understood that she needed help.” The
parties were married on September 2S, 2011. Following the marriage, the mother officially
resided with the father in Kirkland, along with his friend and a family member who rented
rooms in the home. The father noted that the mother became pregnant “right away.” He
disclosed that the mother had told him that he didn’t need to use protection because she wa.s
unable to get pregnant. When he learned that she was pregnant, the father admitted, “1 wasn’t
planning to have a child, but I don’t regret it. I went to every prenatal appointment and birthing
class.” However, the father recalled that he was supposed to move to Mexico in Sanuary of
2012 for a position with the company he worked for, but ultimately lost that job because he was
unable to relocate given the new developments in his relationship with the mother.

According tO the father, he and the mother had their first major argument during her first week
in the United States, lie explained that be made the mother tea, but she became upset when he
used the microwave as opposed to the stove to boil the water and she reportedly threw the cup
into the sink. The father speculated that the parties’ arguments increased when his income
declined dramatically due to the loss of his job with the biochemical company. When the
mother was approximatelY five months pregnant, she reportedly got a part-time job. The father
stated that he had been wotking in real estate since Losing his previous position. With respect
to the parties’ relationship, the father noted that he and the mother would argue over small
issues. For example, the father asserted that the mother would get upset if he attempted to hug
her without washing his bands first. He added that there was another occasion when the
mother’s shoes were in the middle of the tloor and she went “balListic” when he accidentally
stepped on them. In response, the father stated that these reactions by the mother would upset
him and he would intentionally give her the “cold shoulder” for a couple of days. As to any
physical altercations, the father noted that there was an incident during the mother’s pregnancY
when she became physical with him; he recalled that he set the alarm to wake up early on the
weekend and the mother was upset that be was up early and making noise. The father
disclosed, “I remember I gave her a bad response, a smart ass remark, nothing insulting and she
Licked me on my lower back trying to kick me out of bed and then she started swinging her
‘anns. I grabbed her amis and tried to bold thorn close to her and told her to relax.” After that
altercaton, the father asserted that cussing and nanie-callitig began to occur more regularly
during arguments.

In August of 2012, the child was born and the father reported that he was present for the birth
and the child was born healthy. Shortly after the birth of the child, the father recalled that he
and the mother had a major argument because the child appeared to be hungry, but the mother
was of a different opinion. Yet, the father told the mother that he was going to give the child
formula and the mother became upset and started screaming at the father. When the mother
calmed down, she did reportedly breast feed the child. With respect to the father’s involvement
in parenting, he asserted that he would help with bathing the child and changing diapers, but be
added that the mother did take care of those responsibilities more often because she wanted to.
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The father noted that the living situation was tense because the mother did not get along with
the two other men who resided in the home. He explained, “When Karolina was applying for
Chase, she was talidag on the phone in the living room. Caesar [a roommate] and I were
laughing in the kitchen. She came in and started screaming at us. And besides that, she
wouldn’t even talk to him [Caesar], even if they were together in the kitchen and that made him
uncomfortable. Federico [the other roommate] tried to avoid her as well.” After three months
of living together, the father opined that Federico went to live with his girlfriend due to the
tension in the home created by the mother. When the child was two-months-old, the maternal
grandmother reportedly stayed with the family for an extended visit.

During the maternal grandmother’s visit, the father asserted that the mother returned to work.
Given that he was working in real estate at the time, the father noted that he had a flexible
schedule and he and the maternal grandmother would care for the child while the mother
worked. The father stated that the mother was employed as a teller at Chase flank and her
schedule was Monday through Friday from 9:00 a.m. until 5:00 p.m., and occasional Saturdays
until noon. The mother reportedly had a driver’s license and her own vehicle, but the father
disclosed that there were initially argwnents about the mother driving as she had to take the
driver’s test three tunes before she passed. In addition to arguments with bina, the father
recalled that the mother would initiate arguments with the maternal grandmother as well. He
stated that on one occasion, the maternal grandmother wanned up some of the frozen breast
milk to feed Mia and in response, the mother reportedly “screamed” at the maternal
grandmother for not waiting for the mother to pump milk. ‘According to the father, the
maternal grandmother began to cry and went to her room. Another time, the father recalled that
the mother had put the child’s pacifers in a specific location and stated that she no longer
wanted the child to use a pacifier. However, one day when the mother could not find where she
placed the pacifers, she reportedly began yelling and accusing the maternal grandmother of
using the pacifers. Again, the maternal grandmother responded by going to her room, but this
time she did not interact with the family for a couple of days.

Before the maternal grandmother returned to Russia, the father noted that he and the mother
had several significant arguments. On one occasion, the father reported that he responded to a
“rude” comment made by the mother with a “rude” comment of his own. He said, “She turned
around and started swinging at mc and I grabbed her arms and she started kicking me. I held
one of her legs and she fell on the ground and started calling for her mom. I told her to relax
and then she got up. She went upstairs and her mom came down but her mom didn’t see
anything.” The father recalled another incident that occurred when the family was preparing to
gotothezoo;hestatedthatheandthemotherwerearguingandatthispoint,theirarguanents
had become more intense said the mother had used “vulgar” language and been increasingly
aggressive. The father divulged, “She [the mother] said she didn’t want to go because she was
upset I was still ready to go with Mis and Tatiyana [the maternal grandmother]. Tatiyana
talked to Karolina and she decided to come but she was still really upset. She slammed the car
door. She went inside and then came back out and I grabbed the car door because I knew she
was going to slam it. We struggled over the door and then she started swinging and hitting me
again. I grabbed her and she dug her nails in.” According to the father, there was a lot of
tension between him and the mother, but the family proceeded with their trip to the zoo.
Around April of 2013, the maternal grandmother went home and the father asserted that there
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were regular arguments, but no further physical altercations between him and the mother until
the final altercation and separation in December of 2013.

By the time the child was six-months-old, the father asserted that the mother quit her job at the
bank because she knew that she was going to be fired. After that, the mother reportedly got a
job with a daycare but she quit after three months due to an argument with the owner. The
father disclosed that he was arrested for criminal charges related to child pornography when
law enforcement unexpectedly arrived at his home in May of 2011 He reiterated similar
statements that he made to police regarding how he came into possession of the pornography.
According to the father, he completed a sexual deviancy evaluation and is enrolled in treatment
as part of the sentence for the criminal charges. When asked about the mother’s reaction to his
arrest and the charges, the father asserted that she was upset, but he anticipated that her reaction
would be worse given how upset she would get over the “small things.” He added, “At that
time, there was no mention of separation. I was unhappy with her personality, but I was
committed to stay together until Mia was a little older, maybe five-years-old,” Yet, the parties’
relationship reportedly continucd to decline. In October of 2013, the father stated that the
mother began working for her current employer and he continued to have a flexible schedule
with his real estate business. Thus, when the mother was working, the father explained that he
would care for the child. He reported that he cooked meals, took the child to the park, and he
occasionally took the child with him to work meetings. The father asserted that the mother
never complained about, or expressed any concerns about his care of the child.

In December of 2013, there was an altercation between the parties that resulted in their final
separation.. The father recalled that the child was invited to a birthday party and he had
requested.that the mother and child be prepared to leave the house at a certain time on that day.
He said, ‘1 got to the house around 1:15 and Mia was not ready and nothing was ready. I was
upset and then she [the motherj said she didn’t want to go. She said, ‘You can get her [the
child) ready yourself.” The father explained that he and the child left for the party and when
they returned, the mother appeared upset and immediately took the child upstairs and slammed
the bedroom door. Given his past experience with the mother, the father stated that he and his
cousithoommate went to the father’s office for about one hour to give the mother some space,
but when they returned she was still upset. He noted that he went in his office in the house, but
the mother began to yell at him from another room for not removing his shoes when he entered
the home. The father responded by going to the mother, picking up the child, and then putting
his forehead against the mother’s forehead and telling her that she needed to cairn down. He
denied that he “head butt” the mother, as she alleged. However, he recalled that the altercation
continued because the mother could not, or would not calm down. Finally, the father and his
cousin/roommate decided to leave the home. The father asserted that the mother began to send
him text messages threatening to call the police and tell them that the father hit her if he did not
come back home. Yet~, the father ignored the threats and stated that he arid the roommate went
to get pizza and beer and decided to stay in a hotel room. Shortly after checking into the hotel,
the father stated that he was contacted by law enforcement and arrested for domestic violence.

According to the father, the date of his arrest was the date of the final separation of the parties.
Since the separation, the father noted that there have been multiple court orders that have
dictated his residential time with the child. At this time, he explained that he has supervised
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time with the child twice a month. The father reported that he desires more time with the child
and added, “I want to be really involved in Mia’s life. I don’t want to be a part-time father. I
would like to be able to speak with her doctor and pick her up from school.” With respect to
any concerns about the mother’s care of the child, the father expressed that she is a “great
mother” and that the child “looks happy and clean and in good health.” As to the mother’s
allegations about his alcohol and marijuana use, the father noted that while he has had
roommates who consume a bottle of wine daily, he only drinks “a couple of glasses a week.”
He reported that he does smoke marijuana on occasion to help him sleep, but he has never done
so while caring for the child and his Last use was reportedly three weeks ago. Lastly, the father
stated that he had concerns about the validity of declarations filed on the mother’s behalf;
specifically he is of the opinion that the declaration from the maternal grandmother was
actually written by the mother.

V. RE: RESPONDENT (this section Is self-reported)

Lu spring of 2011, the mother recalled that the father first contacted her through Facebook and
he located her through “a friend of a friend.” She explained, “At first I didn’t like John because
he had a lot of shirtless photos. After we started to write more, I thought he was smart and
interesting. Then we started communication through Skype. I thought he was handsome. We
talked online until I came here at the end of September of 2011.” The mother reported that she
was employed at that time at art “investment company” in Russia and originally made plans to
take three weeks of vacation time for her trip to the U.S. She noted that the father was
employed as sales manager for a biochemical company. The mother arrived in the U.S. on
September 21, 201 1 and she asserted that the father proposed to her the next day. She was
adamant that the marriage was not arranged for immigration purposes and that she agreed to
marry the father because he seemed very caring. On September 28, 2011, the parties were
married. The mother stated that the plan was for her to return to Russia for a period of thnc to
settle things with her life there, but that she and the father were informed by an attorney that it
would be difficult for her to travel as she had come on a tourist VISA and it may be seen as
“violation of law” that she and the father had actually married. Therefore, the mother did not
return to Russia. She and the father began living together and her understanding of the
roommate situation at that time was that it would be temporary.

Once the father’s roommates Learned that the mother would not be leaving, she described that
there was significant tension in the home. According to die mother, the father’s
nephew/roommate was jealous of her and “hated” her because of her relationship with the
father. She noted that there was a “weird dynamic” in the home. With respect to the mother’s
pregnancy, she reported that she never told the father that she was unable to get pregnant, as he
had expLained. In fact the mother stated that she was constantly reminding the father of the
need to use birth control. She disclosed that she had missed her period shortly after the
marriage and they bought several pregnancy tests at that lime which revealed that she was not
pregnant. However, around Christmas of 2011, the mother explained that she took a pregnancy
test because she ‘just wanted to check” and that is when she learned that she was pregnant with
the child at issue. As to the father’s reaction to the news of the pregnancy, the mother recalled
that he was Initially “freaked out.” She added that he did attend prenatal appointments as well
as birthing classes, but that it seemed that he disliked the look of the mother’s pregnant belly
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and that bothered her. In May of 2012, the mother received her “conditional green card” and
began looking for work. Prior to that, the mother asserted that the father made her a fake green
card and pushed her to get a job. She stated that the father had a review at work that did not go
well and he ultimately quit his job with the biochemical company before the child was born.
The mother said, “1 think he is lazy. He was staying at home. He started the real estate job
before Mia was bom.’ [a June of 201 Z the mother noted that she was hired as a teller at Chase
Bank and she worked part-time until the child was born.

Prior to the birth of the child, the mother reported that there had been physical altercations
between her and the father. She elaborated, “I don’t remember what started it but he shook me
by the arms while I was in the bathroom. (think he was just angry with me. That happened
throughout the pregnancy, but it was more physical after the pregnancy. Our arguzneats were
because he spent a lot of time on the computer watching LJFC fights.” En August of 2012, the
child was born arid the father was reportedly present for the delivery. The mother expLaiaed
that she planned to have a natural birth, but due to complications she ended up having the child
by C-section. After the child was born, the mother recalled that they were hospitalized due to
the surgery and that she wanted to remain in the hospital for one additional day, but ultimately
she and the child left because the father was ‘~bored.” Upon the return home, there was
reportedly an argument between the parties about feeding the child formula versus breast milk;
the mother asserted that she wanted to breast feed the child, but she was a new mother and it
was difficult and the father felt that the solution was to start formula. With respect to the
father’s involvement in the care of the child, the mother noted that he would change diapers
and spend time with the child. The utother returned to work after two months on maternity
leave and by that time, the maternal grandmother was staying with the family on an extended
visit. The mother noted that the father continued his real estate business, but did not appear to
be working very hard. Although the mother aascrted that the maternal grandmother was
providing the primary childcare while she worked, she disclosed that the father would cook for
the child and take heron walks, and she described him as “patient with Mia.”

Following the birth ot’ the child, the mother recalled that she and the father had an argument;
she was unable to recall the reason for the disagreement, but she stated that the father put a
pillow on her face and grabbed her by the neck, and when she left the house that day, she had a
bruise on her breast from the assault. According to the mother, the father displayed pictures in
court of scratches on his hand which he reported were inflicted by the mother and she explained
that she bad scratched the father in attempt to get away from him. When asked about the
incident that the father reported occurred when the family was going to the zoo, the mother
asserted, “I didn’t want to go because he got mad at me and grabbed my arms. My mom talked
mc into going. E just walked behind him at the zoo. I didn’t give him the rmger or call him
names [as the father declared]. One time, he smirked at me and I did give him the finger.” By
April of 2013, the maternal grandmother had returned to Russia and the mother decided to quit
her job at the bank. She stated that she started working at a daycare but Left that job after a
brief period of time because they did not put her on a formal payroll and they were charging her
to bring the child. The mother said, “In May, the police caine to our home. I was shocked
[about the child pornography]. Even before the police came out, our relationship was not going
welt. His nephew was there when the police came as well. John’s story about the flash drive
[documented in the court records] was a lie, He told ne that story first also and! wanted to
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believe him.” Ultimately, the mother remained in the relationship with the father despite the
criminal charges that were flied against him.

In October of 2013, the mother stated that she began working for her current employer. She
noted that the position was full~tirnc and the father provided childcare when she was at work.
The mother reported, “He was still working in real estate at that time and he would work from
home. He would feed her [the cbildJ and change her diapers. There was no discussion about
separation but the relationship was not going well. I was feeling uncomfortable and I think
John was also. He was so distant. The other thing that made me upset from the very beginning
is that he never marie any plans, not about vacation or jobs.” Between the time that the mother
started her job with her current employer and the last altercation in December of 2013, the
mother asserted that there were no major incidents between her and the father, but she noted
that he was “rude” to her. For example, the mother stated that he would open a bottle of wine
and not offer her a glass and)or “hide in his room and hang out with his nephew.” respect
to the father’s substance use, the mother recalled that he started to drink alcohol more regularly
towards the end of 2013. Although the father reportedly always drank wine and occasionally
cocktails, the mother stated that by the end of that year, he had started drinking cocktails in the
afternoon on a daily basis. She explained that she was typically at work, but knew he had been
drinking by the bottles in the recycling. When asked about the altercation that resulted in the
parties’ final separation, the mother noted that she and the father had an argument because she
was constantly cleaning the floor and had previously requested that the father change his shoes
when he entered the home. She said, “I asked him to change his shoes and he didn’t care. He
grabbed me and told me to ‘shut up’ and then hit me with his forehead. The police came two
hours later and there were no marks [on her tbreheadl by that time.” However, the officers did
locate the father at a nearby “motel” and he was arrested.

After the father’s arrest for assault in December of 2013, the parties reportedly separated far the
final time. The mother stated that the father had to move out of the home because of the
subsequent No Contact Order, but she and the child continued to live in that residence and the
maternal grandmother came to visit shortly thereafter. In February of 2014, the mother was
evicted from the residence by the father’s cousin, who owned the property. The mother
recalled that she was upset and that she and the child had moved four times since then before
securing the current home. She explained that since the initiation of the current court action,
the father has been permitted supervised time with the child once a week in a public location.
Since the entry of that court order, the mother asserted that the father has exercised his time
consistently but it occurs every other week. When asked about the child’s reactions to her time
with the father, the mother simply stated, “She does ahight.” With respect to the Final
Parenting Plan, the mother said, “I thought that he was a simple, honest person, but lie has
secrets. His interest in child porn is concerning. He didn’t communicate everything [to mej~”
The mother disclosed her concern that there is no “cure” for the father’s interest in child
pornography and for that reason, she has proposed that his time remain supervised. She added,
“Maybe later, when she is a little older and can talk, they could have unsupervised time in
public.” In addition to her concerns about the father’s conviction for child pornography, the
mother divulged that the father had originally wanted to dress the child in boy’s clothing and
further, that in the beginning of their relationship, he reportedly asked the mother “a lot about
any molest because one of his girifliends had been raped by her father.” The combination of
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these reported issues make the mother apprehensive about supporting any additional residenhial
time for the father.

VI. RE: ~IINOR CHiLD

On January 20, 2015, the mother brought the child to the FCS office for a parent-child
observation. The child was dressed appropriately in a pink sweat suit and she presented as
healthy with good hygiene. The mother communicated with the child in Russian and the
undersigned was unable to secure an interpreter so the observation was based on visible, non
verbal communication between the mother and the child. When the child entered the playroom,
she seemed relatively overwitcirtled by the amount of toys in the room, but the mother found a
spinning top and quickly engaged the child with that toy. Mia smiled as the mother showed her
how to make the top spin. The two sat next to one another throughout the observation and the
child appeared to feel safe and comfortable in the mother’s presence. Once Mm lost interest in
the top, she asked the mother to heLp her locate another toy and the two looked through the toy
box together. When Mia located the ponies. she seemed to ci~oy playing with those and there
was limited verbal interacdoEt between her and the mother. Mia was intensely focused on the
ponies and she bad even brought bar own toy pony to the observation. Although the mother
and child did not have a lot of verbal communication, the silence was not awkward or
unnatural. Mia then located the plastic tea set in the room and requested that the mother sit at
the table for a tea party. The mother assisted Mm in setting the table and the two pretended to
drink tea together as Mia served the mother. The two smiled sweetly at one another and the
child appeared happy that the mother was enjoying their tea party together. Despite the
language barrier, the undersigned noted that the child seemed to speak Russian well and
presented as developmeflt~Y on-target in all other areas (i.e. her gross and fine motor skills).
Prior to ending the observation, the mother sat on the floor with Mia and they played with the
Lego set. Based upon their close proximitY to one anothct during the observation, and Mia’s
frequent looks to the mother for emotional responses and cues reflected that she feels bonded
and safe with the mother.

VU. COLLATERAL CONTACrS

Pamela Teglovk, Washington State Community Corrections Officer, spoke with the
undersigned and stated that she is currently assigned as the father’s probation officer and she
completed an intake with him in November of 201.4. Ms. Teglovic noted that the conditiOflS of
the father’s criminal sentence include that he remain under community supervision for twelve
months. She explained that regardless of his compliance with services, when the twelve
months expires1 the father’s supervision will be terminated. Ms. Teglovic stated that in many
cases individualS Will chose to drop out of their services as soon as the supervision has ended.
As explained by Ms. TegloviC, the father is currently required to participate in sex offender
treatment, as well as register as a level one sex offender and have ~‘no contact with minors
without a supervisor present who is knowledgeable about his conviction.” With respect to his
time with his own minor child, Ms. Teglovic disclosed that the issue was deferred to family
court. Under the requirement for communitY supervisiofl~ Ms. TegloviC has to meet with the
father once a month and she has to go to his residence every three months. She noted that she
has, up to this point, been to the father’s home twice and another corrections officer went there
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one other time. Ms. Teglovic described the father’s home as a “guy’s place” but added that
there are no apparent safety hazards. When asked about her interactions with the father, Ms.
Teglovic stated that he “does not have a lot of insight” nor seem to understand the seriousness
of the charges. However, she reported that he is compliant with treatment and has been
cooperative. In addition to meeting with the father and monitoring his progress in treatment.
Ms. Teglovic explained that the father has been required to install a program on his computer
that documents his Internet usage and she gets weekly reports—at this time, there have been no
issues with the appropriateness of the father’s Internet use. Lastly, the father’s probation also
includes a provision that he abstain from the use of alcohol; Ms. Teglovic reported that the
father has submitted to urinalysis tests (and the results have been negative) but they do not
include an ErG screen. Yet, the father does have to submit to polygraph tests at least once
every six months; on March 2, 2015, the father submitted to a polygraph test to address his
compliance and Ms. Teglovic stated that the father’s responses were appropriate and there was
“no deception indicated.” She added that he will be subject to one more polygraph before the
community supervision is terminated. In addition to the charges for the possession of child
pornography and the requirement for sex offender treatment, Ms. Teglovic reported that the
father has a pending case for assault and may be required to also participate in domestic
violence treatment depending upon the outcome of that case.

Jay Williamson, MA., reported that the father is currently enrolled in his program for sex
offender treatment. Mr. Williamson stated that the father obtained an assessment at Corote and
Associates after his arrest for possession of child pornography, and the outcome included the
recommendation for treatment. He noted that the father’s assessment categorized him as “low
risk” given the absence of any prior arrest history along with the lack of evidence to suggest
that be ever engaged in any “bands-on sexual assault.” Further, the father’s assessment
described the father as “not an impulsive individual.” Following the recommendation for
treatment services, the father reportedly began seeing Mr. Williamson on a weekly, one-on-one
basis. At this time, Mr. Williamson explained that be sees the father every other week. With
respect to the length of the treatment program, Mr. Williamson said that it is “at least” one year
and dependent upon his assessment at that time, be may recommend that the father maintain
contact with him for a period of time beyond the twelve months. Mr. Williamson added that
wbenlif the father is permitted unsupervised time with the child at issue, he would like to
administer a polygraph test to address the issue of the father’s appropriateness during that
residential time. Overall, Mr. Williamson stated that the father’s “demeanor has been good”
and that he appears to have “genuine concern for the child.” When asked about the likelihood
that an individual who has possessed child pornography would graduate to engaging in
inapproprjaWassaujtjvc sexual behaviors with others, Mr. Williamson reiterated that for the
father that is unlikely to happen given his “low ask.” He explained that the child pornography
reportedly came into the father’s possession and was not sought out (which is supported by the
father’s responses on his polygraph test), that material is not what the father has generally used
to “gratify himself’, and there is no evidence to suggest that the father has ever engaged in a
hands-on assault nor does he seek opportunities to establish relationships with youth. For these
reasons, Mr. Williamson noted that it is unlikely (or “low risk”) for the father to re-offend,

Dr. Kimberly MeDcrmott, pediatrician at Health Point, stated that she has been the child’s
doctor since birth and her first appointment with the child and the parents occurred on August
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28, 2012. Prior to the purties’ separation, Dr. McDermott asserted that the father attended
almost all of the child’s medical appointments, along with the mother. She noted that she
remembers the father “very well” because it is unusual for fathers to attend their children’s
medical appointments so consistently. Dr. McDermott described the father as ~appropriate and
very engaged” and recalled that he was very respectful towards the mother, the child, and
herself. [-let last interaction with the father was during a well-child exam in August of 2013
and at that time, Dr. McDermott noted that she had no concerns about the care of the child or
her interactions with either parent. Dr. McDermott saw the child again in November of 2013
and the father was not in attendance; during that visit, the mother reportedly disclosed that she
and the father were experiencing some “marital difficulties.” According to Dr. McDermott,
there were no reports of domestic violence or child abuse when the parties were still in a
relationship with one another, but after the separation, the mother did tell her that there was
domestic vioLence and that the father had been charged with possession of child pornography.
However, at the child’s most recent visit for a well-child exam in August of 20 14, the mother
informed the doctor that the chIld was seeing the father every two weeks and. that “things were
going well.” With respect to the child’s overall health and development, Dr. McDermott stated
that there are no concerns and the child is “healthy and developmentally on-target.”

Kristy Archie, visitation supervisor, confirmed that she was one of a few people who
superviscd the father’s time through “Children First.” Ms. Archie recalled that since the time
that she began to supervise the father’s time with the child, it was apparent that the two had a
healthy bond. Site noted that the bond between the father and child was reflected by the child
jumping out of her seal, running to~vards the father, and hugging him when he arrived for the
visit. In addition, Ms. Arebie stated that the child would run away from the father, but then
would look back to make sure that he was still there and that he was watching; she added that
the child would look to the father to provide a sense of safety and security, as opposed to
looking to her for that reassurance. During the times that she supervised, the father reportedly
always came prepared with healthy snacks and he remained engaged with the child during the
entirety of their time together. She added that often times the child would feed the father her
snack Ms. Archie asserted that she never had any concerns about the father’s interactions with
the child and she never bad to intervene; she said that the father knew the rules and abided by
them without incident. When asked about the father’s communication with the child given that
her primary Language is Russian, Ms. Archi.e explained that the father knows some Russian
words but he and the child would alternate between the Russian, Spanish, and English
languages when talking with one another. Ms. Archie reported that there were a couple of
times when it appeared that the father did not know what the child was saying, but they were
able to navigate that until he figured out what she was trying to communicate. As to her
interactions with the mother, Ms. Amble described them as “brief” but appropriate. She noted
that the mother always delivered, the child clean and well-groomed and there was only one time
when the mother got upset, which occurred when she learned that the father had given the child
orange juice and the child is allergic.

VIII. ANALYSIS OF INFORMATION

At issue in this case is the residential schedule for the minor child, in particular the issue of the
father’s time with the child. These parties had a very brief courtship prior to marriage and were
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pregnant with the child shortly thereafter. It is not uncommon for parents with limited
relationship history, such as in this case, to struggle with the issue of trusting one another to
adequatelY care for the child, Further, given their limited knowledge of one another, parents in
these situations often do not know what the other values and prioritizes when raising children.
While the parties’ brief relationship does likely play a factor in their inability to reach an
agreement on the residential schedule, the ‘father’s criminal charges have ti.irther complicated
the matter. It is not disputed that the father was in possession of child pornography and the
mother has asserted that he should be limited to solely supervised time with the child, In
addition, the mother has made allegations of domestic violence. The father has denied the
mother’s claims that he was assaultive and has also asserted that there is no correlation between
his criminal charge and risk posed to the child in his care. As to any concerns raised by the
father, he noted that he has no issues with the mother’s parenting and focused his position in
this matter on securing more, and less restrictive, time with the child. The purpose of this
report is to recommend a residential schedule that will support the minor child in her physical,
emotional, and social development; in addition, to assure that she will maintain a safe and
healthy relationship with each parent.

During the mother’s FCS interview, she recalled altercations that occurred between she and the
tither while she was pregnant that involved him grabbing her by the arms, shaking her, and
yelling at her. She asserted that these incidents of domestic violence got worse after the child
was born. With respect to domestic violence, for the purposes of this report, domestic violence
is defined as a pattern (two or more) of behaviors that include physical force against person or
property or the credible threat of physical force, in addition to behaviors of coercive control,
such as tactics of economic, psychological, or use of the child to control the other parent.
According to the mother, the father head butt her, put a pillow over her head and grabbed her
by the neck~ and was “rude” to her on a regular basis. En December of 2013, the father was
arrested and charged with Assault 4—DV and the court entered an Order for Protection
(DVPO) on the mother’s behalf foUowing that altercation. However, the father. denied the
mother’s recollection of the physical altercations and be asserted that the mother was the one
who got aggressive during arguments, including hitting bins, kicking him, and scratching him.
He noted that during those incidents, he would grab the mother’s arms in an attempt to prevent
her from continuing to hit him. On the day of the father’s arrest, he stated that he put his
forehead against the mother’s and requested that she calm down, but be reportedly did not hit
her with his forehead as she alleged. It appealed that, based on the reports of the parties~ the
mother was unhappy with the living situation and the father’s lIfestyle from the very beginning.
She disclosed that she felt that the father was rude to her because he chose to spend his time
watching tJFC fights and hanging ~ with their roommates, and they argued over issues such
as wearing shoes in the home. The father continued that there was tension in the parties’ home
from the time the mother moved in and he recalled that the arguments between he and the
mother were often related to issues such as him hugging her without first washing his hands.
Both parties also disclosed that by 2013, their relationship was rocky end there was a lot of
conflict. However, neither party divulged any tactics of coercive control used by the other—
the mother worked outside of the home, the parties shared fmanceS, and there was no evidence
or information made available that would support the idea that the father had been controlling
of the mother in any wuy.
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La addition to the absence of coercive control tactics, there is only one documented incident
wherein the mother contacted law enforcement to report an assault. While the incident report
from that evening includes the mother’s assertion that there had been prior physical assaults,
there were no additional detaiLs included. Furthermore, there were no visible injuries noted by
the responding officer. Given the mother’s disdain for the father at that point in the
relationship, the undersigned does have some concerns about the credibility of her report to law
enforcement. It seems likely that the parties’ relationship did not meet the mother’s
expectations and she was frustrated. Although the court did enter a DVPO for the mother, it
should be noted that the documents in that Legal matter reflected more concern about the
father’s sexual offense as opposed to his alleged violent behavior. Given that there is no
evidence to suggest that the father engaged in any controlling behaviors or any verifiable
information to support the mother’s claims of a pattern of physically assaultive behavior, the
behavior does not meet the definition of domestic violence referenced in this report For that
reason, the undersigned has not recommended that a domestic violence restriction be included
in the Final Parenting PLan. However, there is a recommendation that the father be ordered to
comply with any court orders, either those from his pending criminal case and/or the court
orders under the DVPO.

As to any other potential mandatory or discretionary restrictions present in this case, the fact
that the father is a registered Level one sex offender dictates that a restriction against him be
included in the Final Parenting Plan. While the father has been Iebc!cd “low risk” for re
offense, the undersigned has concerns about recommending any extensive residential time
between the child and the father. At this time, the child is very young and is not able to self-
report. Additionally, the child does not yet possess the ability to be protective on her own.
However, it should be noted that that the mother admittedly allowed the father to provide day-
to-day care for the child from October of 2013 Caller the criminal charges had been filed) until
the final separation in December of 2013. These arrangements suggest that the mother was not
too concerned that the father’s possession of child pornography placed their child at risk in his
care. Thus, it is perplexing that she has been adamant that his time remain professionally
supervised and shows that she still likely harbors some of her own resentment towards the
father for the failed relationship. Regardless, the father’s criminal conviction and the nature of
the charges raise apprehension for the undersigned about the child’s safety in the father’s care.
Lastly, RCW 26.09.191 has determined that any parent who is a registered sex offender will
have a restriction against them in their parenting plan and the undersigned has included that in
the recommendations that follow.

With respect to the other recommendations for the residential schedule, given the mandatory
restriction for the father, the undersigned has recommended that the child continue to reside the
majority of the time with the mother. The father’s residential schedule should be graduated to
reflect his compliance with treatment in addition to address concerns given the young age of
the child. It appears that it is currently in the child’s best interest for the father’s time to remain
supervised while he is enrolled in his treatment program. Yet, the supervision notes reflect that
the father and child share a healthy, bonded relationship and the child presents as very
comfortable in his care. Therefore, once it has been determined that the father has successfully
completed the sex offender treatment program, it will be important for the father and child to
have more time together in order to facilitate the growth of their relationship. Given the
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expense associated with professional supervision, the undersigned has recommended that the
father’s time be graduated to lay supervision with a friend or family member so that he will be
able to exercise weekly time with the child. It is likely that the child will still be very young at
the time that the father moves to phase two of the schedule and in order to help ensure her
safety, the undersigned is of the opinion that there still needs to be another adult present and
that the father’s time occur in a public location. Once the child reaches~ five-years-old and is
able to clearly communicate any discomfort or concern to other adults, the father should be
permitted unsupervised time with the chiLd once a week. At this time, it is difficult to make any
recommendation regarding any overnight time for the father. It would be in the child’s best
interest for the father to exercise the recommended phased schedule and once he has been in
phase three of the plan for at least one year, he should be able to petition to modify the
parenting plan. As part of the modification process, should the father chose to do so, it may be
helpful for the court for him to do an assessment with a polygraph to address his reactions to
his unsupervised time with the child and the potential for overnights.

IX. RECOMMENDATIONS

This report concluded that restrictions under RCW 26.09.191 should appLy to the father’s
residential time due to the fact that the parent has been convicted as an adult of a sex
offense.

I. Residential time: The child should reside with the mother except that the child should
reside with father according to the following residential schedule: Phase 1: Until the father
completes the sex offender treatment program, he should continue to have professionally
supervised time with the child every other week, on a mutually agreed upon day, for up to
four hours. Phase 2: Once the father has completed treatment, he should have time with
the child, with a lay supervisor, in a public Location every week on a mutually agreed upon
day for up to four hours. Phase 3: One the child is five-years-old, so long as the father has
exercised 90% of his time under phase two and he has no further law violations, he should
have time with the child once a week, on mutually agreed upon day, for up to six hours.
Any non-compliance with sex ofTendcr treatment should result in a suspension of all
residential time until the father provides documentation that he has been compliant for one
month. Once the father has been engaged in phase three for at least one year, he should be
allowed to return to court to request to modify the parenting plan.

2. Vacations (to commence at phase 2): The parties should alternate Christmas Eve (mother
even, father odd) and Christmas Day (mother odd, father even) and the father should have
time with the child, so long as a Lay supervisor is present, for up to eight hours. Phase 3:
The parties should alternate Christmas Eve (mother even, father odd) and Christmas Day
(mother odd, father even) and the lather should have time with the child for up to eight
hours. The father should also be permitted one additional day with the child during the
spring and midwinter breaks for up to eight hours.

3. Holida~is (to commence at Phase 2): The parents should alternate the following holidays:
luly 4 (mother even, father odd) and Thanksgiving Day (mother even, father odd). The
father should have the child for up to eight hours with a lay supervisor present. Phase 3: The
parties should continue to alternate the holidays as listed hi phase two, but the father does not
have to have a Lay supervisor present.



Parenting Plan Evaluation 4

hours. The father should also be permitted one additional day with the child during the
spring and midwinter breaks for up to eight hours.

3. Holidays (to commence at Phase 2): The parents should alternate the following holidays:
July 4th (mother even, father odd) and Thanksgiving Day (mother even, father odd). The
father should have the child for up to eight hours with a lay supervisor present. Phase 3: The
parties should continue to alternate the holidays as listed in phase two. but the father does not
have to have a lay supervisor present.

4. SpecIal Occasions: The child should reside with the mother for her birthday and Mother’s
Day, and the child should reside with the father on his birthday and Father’s Day. The child
should be with the mother on her birthday in even years and with the father on her birthday in
odd years. Phase 1: The father should only have the chiLd on such special occasions for up to
four hours and with professional supervision. Phase 2: The father should have the child for
upto eighthours witha lay sup sorpresent. Pbase3: ThefatheUldthe~~0t
up to eight hours without superVisiofl.

5, DecisIon nialdng: Each parent should wake decisions regarding the day-to-day care and
control ot the child while the child is residing with that parent. Either parent should make
emergency decisions affecting the health or safety of the child. Due to restrictions under
RCW 29.09.191 for the father, the mother should have sole decision making authority with
regard to alL major decisions including niedicai, academic, and religious issues.

6. Dispute Resolution: if the parents have disputes regarding the parenting plan, they should
submit those disputes to the Court.

7. That the father remains in compliance with sex offender treatment with Jay Williamson until
it is detcrrnilied that L~e has succcssfully completed the program. The father should provide a
copy of this report to Mr. Williamson (sealed version, 18 pages).

8. That the father complies with any other court ordered services that may be required under the
pending crinilnal action and/or under the mother’s Order for Protection.

9. That the father refrains from the use of alcohol and other mind-altering substances during his
residential time with the child.

10. Both parents should be self-informed of the child’s school activities and conferences. Both
parents should have the right to attend any and all of the child’s extracurricular and school
activities so Long as it does not violate any other court order.

11. Both parents reserve the right to modify the parenting plan by mutual consent.
12. Neither parent, nor any other adult in their presence. shall make any disparaging remarks

about the other hi the presence of the child.

RespectfuLly submitted,

Emily Brewer, MSW
Social Worker
Family Court Services
(206) 417-2738
Date:~)i3 /2.flI~~
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Date: Sat, Oct 24. 2015 at 2:19 PM
Subject: Re’ Williamson
To: John Velezrnoro <jcl~n;~lt~ rn:;’ gmaiL corn>

Jon,

Your e-.tnail comlirm my fears. I’m sorry for is happening to you. when I called you after i moved to Beijing I asked you to return the
2, SRM6000 to the D~ta-Linc oftice and trow away everything else, I did mentioned thateverything else was garbage. We have a
say in china “Who look in the dirt would aliways fine dirt”, you made a mistake metioning my name and giving my name and
informalion to Gthers, DONT DO THAT. This is China riot USA, foreign emails and fono calls are monitor bythe Estate, small
crimes are punish with execusion.
I dont want to be contact by you or your friend I wilt block your friend and your e-mail, please understand my situacion.

Good luck & Good Buy

Feng

Sent: Friday, October23, 2015 at 12:40 PM
From: “John Velezmoro” <john~lt~r~oro(~qrnal.corrI>
To:”Fen~’~
Subject: Re: Williari~öTi

Feng,
When you asked meto return the wireless modems to Data-uric lfound a fiash~card (The old school big flash card), Atthe
time I thought I could reform it and use it. tMien I opened the flash card I found hundreds of underage nude pictures. I have
to admit thai some of the pictures got my attention and I decided to keep the tlash-carcL Over the years I saw the pictures a
few times bul in 2013 I decided to destroy the card before I did that I upload the entire contend in to my skydrive. I was
planing to delete most of the ~ le a rid keep the pics that originally got my attention but it never happened, the following day
Microsoft services lock my account. 2 months later Iwas charged with “Possession of underage pornography.
During the trialldeclared myself guilly (Iwas guIlty). these past 2 years have been very thfficult, lost my job, my real estate.
license, the ability to get a job and I had to register as a sex offender. As part of the sex offender treatment I have to see Mr,
Viflliamson (The therapist) every other week for a year. He would like to ask you a few question over the phone or by e-mail,
you won’t be ~wcnuiritable for the flash card, he just want to ask you question to better assist me.
Please contact him and set up a time arid day for you to talk, it would be highly appreciated.

‘~ti~, John

FYI: I got your contact info from the new Data-I inc Asia Sales Manager and he got it from one of the distributors.

On Thu, Oct22. 2015 at 6:17 AM, Feng~ T ~is~a.coni~ wrote:
iJvhafs going on?

httn~’I?rn~iI ~wwiIp ~-r~mIrn ~Ilfl ~tfli%i~~P.ik h~7eh.~ipw=ntRn=f~nn ii 4fl~a r ~iprv~t~i~fl q1,7~l ictnt~ 1~cimI= 1~fl ~D



Feng Jiao,

Thank you for the quick response back. I had assumed that John Velezmoro had
already contacted you. I am sending a copy of this letter to John also so he will
connect up with you and contact you. His email is; johnveIezmoro~gmau.com

John, do connect up with Feng Jiao and let him know what this is about.

Jay C Williamson
13606 NE 20th Street
Suite 104
Bellevue, WA 98005-2011
425 643-2383
Fax 425 795~74 43

Th,.s ernst~arid/or (he ~ttechrnents a ompenying ii rnay cOntain con fidenu,al in forrna(i~n The inforrnati~ri is only far the use of the
Intended recipient if you have received tfir~ transrtiis~jon in error please nofufy the sanci9Ptnirnediately~~y ropfy email. arid then deafroy &Icop~e~ of
the (la rismithon

in a message dated T0,22/2015 518 07 1~ M P5cific Daylight Thne Pa ,,,,j~ ala corn writes

My mistake the email wasnt blank. I havent been in contact with John velezrnoto in many years. You contact
me in my personal email address, no many people have 1t You are mistaking, ho didnt send the equipment
to me, he took it to Office llyears ago I’m in lndianüght now I would be back in Beijing on the 29 ii you want
to I can give you a call but 1 need to know what is this about please give me the email for John

Sent: Wednesday, October 21, 2015 at 427 PM
From: ~Jay Williamson” ~ jr -.~ •-,>
To:I_ ~-.-.-S~n
Cc:~([ Le
Subject: Regairling John Velezrnoro

FengJiao,

Your former roommate, John Veiezmoro, gave me your email and phone
number. I did want to ask you about, “the box with the data-link radios
you had asked him to return to you 11 years ago.

httnc i/mail rirwwdp rirwMmai ill in’), ~ 2~.,k= ~ rQh27c’hP~,,.pw= nI,~n=fpnn ,i~nW~4fl~ia r nPir,c.—tr, eR.~parrii~ni p,-v~,th~ 1~(~ c’2e4116M c,m11 ~iG~’ie1ø



Is there a time that I can call you? I know we have way different hours,
but / would appreciate getting to talk with you about this situation he has
gotten himself in to.

I hope Mr. Velezmoro has let you know that I would be trying to reach out
to you.

Jay C Williamson

13606 NE 20th Street
Suite 104
Bellevue, WA 98005-2011
,~JUL~
Fax $J]~”’~ ‘J~~

ThJs ems~( tran.smiss,on ~nd/orthe at!~chmer?ts accornpaI1yir~g ir may cor?tan c~f,dent~a1 t,fonnatsr~i The nforrnat(op Is only icr
The use izPthe intended ecJpIe’l( ii you have received thistr~nsn,jssicr, in e,yu,, pflease nr.itifythe sender immediately tyrepty
email and then riestrcy ~ll copies ~ ~

httrc1/rn~i~ i,jwilø ~ )m~J!i~~l)I9iij~ )~.~I~=r 7~~bR,,iw&Riifpn~ i ii’Vn4fl~ia rrm~n~triip rrh=cii ~rv~t~1~ ~ 1J~
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March 151h 2014

Dear Judge;

I am writing this letter in behalf of John Velezmoro Eme and Mia Velezmoro, regarding the events I witnessed
Dec~mbe ~ 2013.

3:1 5PM: I met John and Mia ~ my nephew Thiago’s birthday party (sea picture attached). We greeted Thiago
and had cake, There were approxImately 20 children and 15 adults at the party which took place on a public
location called Elevated Sports, at 18311 Botholl Everett Hwy. When I approached John and Mia, I asked about
the family, but Karolina was not present. John told me he had a court day the next day, and that Karolina had
being acting un-supporting and judgmental on the issue: he understood her disappointment. He asks me to
come over to his house for moral support, and I accepted.

4:30PM: Thiars’s party was over, and we (Mia, John, and I) left the place in Mill Creek to go to John’s house
at 13137 1 29~ Kirkland, WA. We arrived at John’s house about 5:00PM. Karolina open the door, she was
silent, and looked distress. We greeted her, to which she did not answer. She picked up Mia and left for her
bedroom slamming the door when closing it.

John and I went to his office In Bellevue after dropping Mia, to give Karoiina time to cool down.

We went back two hours later and went directly to John’s office In the house.

6:45 — 7:00 PM: I heard a door slamming and other loud noises, I looked at John, he looked back at me with a
puzzled face. I asked him to go see what was happening.

I heard John saying “Please calm down, you are scaring the baby”. Then Karoiina replIed “Do not make me
call you for your real namer’ (loud and full of rage) “You fucking asshole, you are a mother fucker. . .#!!“. I heard
one more door slamming, and other objects being Impacted heavily on the walls, while MIa started to cry. I left
the office arid went downstairs, towards the kitchen to see what was happening.

7:00 — 7:10PM: As I was coming down from the second floor towards the kitchen, I saw Karolina at the bottom
of the stairs holding the baby stroller at one side and John at the other. Karolina was yelling and John was
asking her to stop scaring the baby. Karolina then pushed the stroller with force towards John, and the baby
screamed louder. John stopped the stroller and moved into the Kitchen. I met him there and at that moment
Karolina came from the other door. She repeated her old insults, “you are an asshole motherfucker.,.” and sà
on; then she began hitting John. At that instant I intervened and by setting myself between them. Karolina
continues to hit John on the head. At this point I said: “I am going to take John away, please stop
fighting”. Karolina replied with rage: “Great, take your Fucking cousin out of here”. I turned to John and
said: “You have a court date tomorrow, let’s go outside please”. John told me he worried about Mia’s wells
being, to that replied: “Mia will be fine, please left leave”. Once outside I convinced John to stay at a Hotel that
night to avoid any trouble prior to his court date next morning. He accepted and we check into Motel 6 at
124th Kirkland.

7:25 — 7:50PM; We went to Denny’s at 124th, order two club sandwiches to go, and earns back to the hotel
room to watch a movie. Then John’s phone start ringing he answered and had a brief conversation with
Karolina. After he hanged up, she called again. I suggested not answering and getting a good night
sleep. Reluctandy John accepted, than text messages starting coming in. John then said ‘Karolina says if I do
not bring her the car back right now, she is going to call the Police and tell them I hit her on the head’. I told him
to not worry since she was probably still upset and to deal with It the next day after hIs court date. Soon the
cell phone battery run out and John went to sleep while; I continue to watch TV eating my club sandwich,



9:00PM to 10PM (Approximately): My cell phone started ringing, and I woke up. I answer and the person on the
other end Identified himself as Kirkland police officer. The officer asked me if I was Martin and If John was with
me. I answered yes to both questions, and then he asked to talk to John. I woke up John arid gave him the
phone.

Ten to fifteen minutes later the phone ring again, and the same officer ask on more time to talk to John. I
passed the phone to John and he talked to him, and opens the door. I looked and there were 4-5 police cars
outside, one was next to the door with his gun drawn. I lifted my hands up, and said “Hello officers, is
everything OK?” To this he asked: “Do you have any guns!?” I replied that we didn’t. He asked John to go
where he was. John went there1 and another officer came from behind and put hand cuffs on John. I asked the
officer what was happening, and his reply was: “John is going to jail tonight. You stay there, we will come and
talk to you late?’.

Another 10-15 minutes went buy, and the same officer came back and talked to me. He ask me what happened
that night, and I told him what I saw and heard. The officer say “Thank you Martin, for taking John out of the
house”, and then tie also told me I could find out about John’s case the next day at Kirkland police station.

I am a oousin of John, and have met him since I was 7 years old. John has never being violent with anyone, I
know he sells real state and his wife works an 8 to 5 schedule. He does the cooking at home and was the
primary care giver for Mla before this Incident. Once he was released, I saw John stoppIng by the store and
buying diapers for Mia prior to going back to his house escorted by a police officer to pick up his belonging from
the house. I also saw hIm crying when he left the house, apparently Mia had come running to him, and it had
been very hard forhim top~ her on the floor and leave. Please grant contact with his daughter Mia In the best
interest of both of them.

Best regards ~our Honor,

Martin Sifuentes

208 940 2329
marsil@univexinc.com



Exhibit 12
Text exchange on

December 8th2014





Exhibit 13
First Visit Report, after not seeing Mia

for 90 days



ELAINE M BABCOCK
FREE-LANCE SERVICES

2132 163rd Place SW
Lynnwood, WA 98087
(425) 745-2074 (office)

(206) 412-4633 (cell)

‘lLrinc~. /~u/~u~ I~~:L,It~tI~j.,1:1

OVERVIEW OF SUPERVISED VISIT

Case Name: In Re: Karolina Velezmoro V. John Velezmoro

Case No: 13-2-41927-1 SEA

Visiting Parent: John Velezmoro; (hereinafter referred to as “Dad”)

Residential Parent: Karolina Velezmoro; (hereinafter referred to as “Mom”)

Child: Mia Velezmoro; (DOB: 08J21/2012)

Date of Visit: March 27, 2014 Day: Wednesday

Start Time: 3:30 PM End Time: 6:30 PM

Location of Visit: Neighborhood Park in Kirkland

Transportation.

Mom had arranged for me to pick Mia up frOm daycare as she was at work during the majority of
the scheduled visit. 1 then met Dad at Trader Joe’s which was located at a small strip mall near
his home; and just off of the freeway. After the visit I was to deliver Mia to Mom at her home.
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Meeting with Child/Initial Transfer.

1 arrived at the daycare early to pick up Mia in order to allow enough time to install her car seat
into my vehicle; and to spend some time with her so that she would be more comfortable leaving
with me. When I arrived she was outside playing. I introduced myself to the daycare provider,
who promptly updated me on Mia’s day. She told me that Mia had lunch but had not taken a nap
today so she was a little tired. I installed the car seat, then got out a bag of toys I had brought to
help engage Mia in play. I got down on the ground and talked to Mia, showing her the various
toys until I found something she liked. Once Mia appeared comfortable, I picked her up and put
her in the car seat, telling her that I was taking her to see Dad. Mia separated easily from the
daycare provider as we left.

Visit.

When I arrived at Trader Joe’s parking lot. Dad phoned to tell me where he was. I promptly
drove over to meet him and parked near his car. As I pulled into the parking stall, Mia saw Dad
and began saying in an excited voice, “Papa, Papa!”

Mia smiled as Dad greeted her with a hug and smile, as he took her out of the car seat. We then
walked over to Dad’s car where he started to buckle her into a booster seat. I reminded him that
Mia is not old enough for a booster seat and had him hold Mia while I transferred the car seat
from my car into his.

Once the car seat was installed and Mia was securely fastened into it, Dad drove to a nearby
park. As he pulled into the parking lot, he explained this was the park he used to take Mia to
when the parties were together. He told me that they lived just up the street from the park; and
emphasized how much Mia used to enjoy playing there. When Mm saw where they were, her
eyes lit up and she became excited. She appeared to recognize the park.

Mia took off running towards the playground as soon as Dad put her down. Dad followed close
behind Mia and actively engaged in play with her. He pushed her on the swing; caught her when
she slid down the slide; held her hand as she climbed around the various play structures; etc.
Mia smiled and laughed throughout the play.

While they were playing, Mia’s Aunt, who was visiting from Peru, joined Dad and Mia at the
park. She smiled as she greeted Mia and talked to her. However, Mia remained focused on Dad
and playing which her Aunt did not appear to mind. She continued to smile as she watched Dad
and Mia play while staying a few steps behind them to give them space.

Mia and Dad actively played throughout the entire visit except when they took a short break to
sit down and have a snack. After offering Mia something to eat and drink, Dad brought out a
small ball. Mia smiled from ear to ear as she played with the small red ball and Dad. She would
hand it to him; attempt to put it in his mouth; rolled it; etc.
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By the end of the visit it was starting to get a little dark and the weather was getting cooler.
However, this did not appear to bother Mia as she continued to actively play up until thern very
last minute.

Dad carried Mia to the car, buckling her into her car seat.~ Once she was buckled in, she
promptly started to fall asleep. As Dad drove to the parking lot, he suggested getting into my car
with Mia and having me drive around the parking lot briefly so that she would not cry when I left
with her. I assured him that this would be fine. However, by the time we arrived at the parking
lot only a couple of minutes later, Mia was sound asleep.

As we transferred the diaper bag and car seat, Dad asked if it was okay to send a gift bag of
clothes his sister had brought for Mia home with her, F checked the bag which were all items for
Mia as indicated and approved.

Dad carried Mia in her car seat to my car and helped me buckle it in. He then kissed her on the
forehead before we left, commenting how much he has missed her as he said goodbye. Mia did
not wake up until she was taken out of her car seat when we arrived at Mom’s house.

I provided Mom an overview of the visit, telling her that Mia had been very active and had
played with Dad throughout the entire time. I also let her know what Mia had ate; that she had
not had a diaper change; etc.

Mom thanked me and asked when the next visit would be. I told her that Dad had not asked to
schedule anything but assured her that I would be able to accommodate him if he did; and I
would coordinate with her at that time.

I declare under the penalty for perjury under the laws of the State of Washington that the
foregoing is true and correct to the best of my knowledge

Dated this 20th day of April, 2014 in Lynnwood, Washington.

is!
ELAINE M. BABCOCK, Visitation Supervisor
Signed electronically
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Re: V&vo

John Velezmoro <johnvelezmoro~gmail.com> Sat, Jan 11, 2014 at 4:48 PM
To: Karolina Velezmoro <karol ina.velezmoro~gmail .com>

I hope that Tatianan arrived safe and with out any issues, say hi to her from me. I need to ask you for a favor, I need a
picture of the area where water is leaking from the ceiling, also there is a investor that is interested in making a cash
offer for the house. he would like to see the house tomorrow mid-afternoon. Luis Gerardo would be the one doing the
showing of the house, it would be great if we can coordinate a specific hour between 12 to 4 when you are not in the
house to do the showing. (You would need to leave a door open for the showing)
As a safety precaution I would like to change the front lock for a regular key lock, Monday or Tuesday when I see Mia.

Let me know

Thanks,

John V.

On Thu, Jan 9, 2W .9t 3:46 PM. J~’~ ‘Jelezmoro <jotinuelezmoro~gmaiI.com> wrote:
I left a blue car r~ ‘~e driveway •~‘.~uild pick it up tonight or tomorrow.

On Wed, Jan 8. :~ii4 at 8:34 PM K~rolina Velezmoro <karolina.veIezrnoro~gmail,com> wrote:

You can pick your car ton~ql~: or tomorrow. I will leave the keys in the mailbox in the envelope for you. Thanks

08 cwiB. 2014 i~ ~7 ronb3oo~1~’nb “Karolina Velezmoro~’ <karoliriavelezrnoro~qrnaiI.com> Harn~can:

Yes i will pick ~er up. Thark ~il.l will let you know when you can pick up the car...probably today night or
tomorrow. I~ .~irnost full ~

08 ~o. 2011 t~; 38 nan ~o: : ~ “John Velezmaro~ <johnvetezn,oro~gmajI. coin> Han~1can:
I would du hu c.ar paymen: LEnd yes, you can keep the navigator. Are you going to be able to pick up Tatiana on
Saturday

On Tue. 7 2014 at ~ PM. Karolina Velezmoro <karoIinavele~rnoroc~grnailconi> wrote:

Also ca~~ keep the n~v *itor for some time? Let me know

kI4~.’I.,,.,.l



Re: house showing

Karolina Velezmoro ckaroIina.veIezr~~oro@gmajl corn’ Tue, Jan 14, 2014 at 11:05 PM
To: John Velezmcro <johnvelezmoro(~Tqrnajl corn>

Whene~ier they want. Just tell me ~he time in advance. My mother will be at home and wilt open the door but she wont
sit and wait whole the day!

14 S1HB. 2014 r. 22:47 nonb3oaaTeji~ John Velezmoro’ <johnvelezma ofj’ qmal corn> HanMcan:
I need to set up a new appointo :iut for the investor, let me know day and time, A showing normally take 30 minutes.

Tomorrow 1m going to look [or ~Vhite card key for my office The charger for the big camara, the small camara, the
keys of the house and some oil ‘ t~rns.

I left you a Navigator I got in C i’i~ist, ii takes 10 minutes to get a signal but it works fine.

On Tue. Jan 14, 2014 at 10:36 F’,l John Velezmoro <Iohnvele/moro~gn:ail,com> wrote:
1. Please no more cooking dt’iil your visits! If you want to treat Mia...please bring your cooking with you.
I don’t have anywhere to cook but it is OK, it won’t happened again.
2. Please aiways let me kno~ H~ exact times of your visits, You have 4 hours between 10 am and 4 pm on 2 days
only Monday and Tuesday. I dc -il want my mother to be stressed out of waiting...so please tell me the exact times
before your each visits. This ~.i ~k is an exception.. .that you can visit on Wednesday. Otherwise lets foJl~w the
agreement.
I was selling cars but i quite my job last week because they couldn’t give me Mondays off. I’m sorry about
yesterday, it was an exceptional busy day for me. I would try to keep with the schedule the best I can but we

• need to be flexibles, Monday and Tuesday are regular working days.

3. I have a problem with auto liurance because the accident on 03.30.2013 is somehow under my name. They
want to rise the payment for rn’ Do you have any documentation which tells that it was you in the accident and
that it was not your fault? If ye~ then i wilt need it.
There was never a police report, If you contacted progressive they have a full record of everything. I would
call them tomorrow to see what I can get.
4. Mia got flyer again after you k’ft. Please take her to Healthpoint tomorrow please. You will need to make an
appointment from 8 am. I gave you the phone number. Insurance card is with my mother.Thanlcs
Sure
5. What about the key to the dc’~r’~ Will you provide us with it?
I couldWt find the key, I would look around the house tomorrow, If I don’t find it I would buy new lock.

On Tue. Jan 14. 2014 at 8:5/ i’ll, Karolina Velezmoro <kard(navelE,Zn~oro@~Iajl coni, wrote:

John,
1. Please no more cooking i mg your visits! If you want to treat Mia...please bring your cooking with you.

.2. Please always let me kno.’ the exact times of your visits, You have 4 hours between 10 am and 4 pm on 2
days only Monday and Tues~i~ I dont want my mother to be stressed out of waiting...so please tell me the exact
times before your each visit This week is an exception...that you can visit on Wednesday. Otherwise lets follow
the agreement,
3. 1 have a problem with autr isurance because the accident on 03.30.2013 is somehow under my name. They
want to rise the payment toi ‘me. Do you have any documentation which tells that it was you in the accident and
that it was not your fault? It :. ~ then i will need it.
4. Mia got fi~,er again after y.m left. Please take her to Healthpoint tomorrow please. You will need to make an
appointment from 8 am. I ~ you the phone number. lri~urance card is with my mother.Thanks
5. What about the key to th~ oor? Will you provide us with it?

14 ~H8. 2014 r. 9:27 non~3o~ren~ Karolina Velezmoro” <karohinavo!ezmoro~gmam!.con,> Hanwcan:

~ ,(L’),,,-- ~ ~ r —,~2,,—I.,~,,~.,,,~ I A’ Ak ~~.,,,I- 1A’~Ak’7~k’7~k4f~



On Tue. Jan 14, 2014 ~ AM, John Velezmoro <johnvei~mt~rn~qrn~.norn> wrote:
Ok, I would call rIght

On Tue, Jan 14, 20t ‘~.37 AM, Karolina Velezmoro < r~Iina.JeI~rnorcjiqrn~l<.i)fl.I,. wrote:

John,
Mia had fryer in! ‘qht. I gave her ibuprofen an she felt as~eep~.~but she was crying for almost 3 hours.
II she will have U II please show her to the doctor! Tel. ‘i25-382-1(~97. I left her insurance card to my
mother.
She was sick wit! U 3 weeks ago.. she had viral infection then and we were at the doctor with her.. .1
hope it is not an e~’ i~fec1ion~
Let me know how .~ lit go

13 cu-~e. 2014 r. ift ironb3oBaTesib “Karolina Velezmoro” <k~Iolina.veIezrnoro©qm~il.~on~> Harnican:

Ok

13 ~e. 2014 r. l~~)9 non~~oaaren~ “John Velezmoro” ~johnvelezrnoro~gmarLcorn> Han~can:
I Know, I stopr1 by at 12:30 but nobody was home. Tell Tatiana that tomorrow is going to be nice
and I would lik to go to Marynioore (I feel bad for Vicious)

On Mona Jan 1 . 2014 at 12:57 PM, Karolina Velezmoro <karohna.~elezrnoro~q nail. cnrn> wrote:

My co-work ilready informed her... Because i am faraway

13 ~HB. 2011 12:17 nonbaoeaTenb “John Velezmor& <jonnvelezmoru~qmail.com> Hanticail:

I need to to Everett Now~ let me stop by to see Tatiana & Mia for a few minutes

On Mon. J.~i 13. 2014 at 11:48 AM, Karolina Velezmoro <karoIrria,velezmoro~gmail.com>
wrote:

Next tino ilease Let me know at least before 6 am that you are not comming because my
mother ~~esnt have phone to connect with me.. and she will wait for you...

12 S~HB 2r)14 r. 13:05 flOflb3OB~T~flb “Karolina Velezmoro~ ~karoliria.veIezrnoro~grnaiI,com>
Harwicar

John Is ok with the showing. Sony i was busy with Mia and my mother when my phone
was il~rqirig

12 ~ 2014 r. 12:23 norlb3oBaTerlb “John Velezmoro” <johnvelezrnoro~grnailcom>
• Hailti,

Sn I didn’t hear from you I canceled the appoinment.
PU c let us know when is convince time.

0 in 11, 2014 4:48 PM, “John Velezmoro” .~oi~rivi t~m~~wrot.e:
~pe that Tatianan arrived safe and with out any issues, say hito her from me. I

I to ask you for a favor, I need a picture of the area where water is leaking from
• ti~’ i:eillng, also there is a investor that is interested in making a cash offer for the

I se. he would like to see the house tomorrow mid-afternoon. Luis Gerardo would be
I one doing the showing of the house, it would be great if we can coordinate a

r:ific hour between 12 to 4 when you are not in the house to do the showing. (You
.‘.;ild need to leave a door open for the showing)

~~~ •~



JLinks,

V.

Thu. Jan 9, 2014 at 3:46 PM, John Velezmoro cjohnve ezrn~fo~~rn~jj corn>
II

I left a blue car in the driveway, I would pick it up tonight or tomorrow.

~)i Wed, Jan 8, 2014 at 8:34 PM, Karolina Velezmoro
‘nhna. velez~norotf~gmajJ~:orn> wrote:

You can pick up your car tonight or tomorrow. I will leave the keys ri the maiIbo~c
n the envelope for you. Thanks

08 ~HB. 2014 r. 10:17 flOflb3oaareJIb “Karohna Velezmoro”
<~arolina,vele7rnQro@y~ajlcflfl-~> HaflL4caJj:

Yes i will pick her up. Thank you. i will let you know when you can pick up the
car.., probably today night or tomorrow. It is almost fufl with gas

08 SHB. 2014 r. 8:38 nonbsoaarenb “John Velezmoro~
~johnvelezrnoro~grnail corn> Hani.,cari:

I would do the car payment and yes, you can keep the navigator. Are you
going to be able to pick up Tatiana on Saturday?

On Tue. Jan 7, 2014 at 9:45 PM, Karolina Velezrnoro
<karolina.velezrnoro~grna~l corn> wrote:

Also cani keep the navigator for some time? Let me know

h4~c~ “,,,-.,I ~~~~ ~ 1A~QAk74f.7~kff~9,.~I i~h7.1(~h7h~fn



Door lock

John Veleznioro <johrn~eIezmoroftgmaiI.com> Wed, Jan 29, 2014 at 4:53 AM
To: Karolina Velez moro <karojina. ~lez moro@gmail corn>

Frco (The owner of the house) or Luis Gerardo (The realtor) can place the keybox on the house railing.

The house key would be inside the keybox. the keybox is for Luis Gerardo or any other designated person to
show the house. I also want the key on a ~Asible place in case a bank representati~ pass by to take pictures of
the house.

If the house would be show, it wuLid be with everybody in~vh.e agreeing on that. Do you remember 3 weeks ago
when someone was interested in ~eeing the house. When you didnt return my e-mail, I cancel the showing.

We want to minimize the numbe:s of showings as much as possible (probably one or two). Right now weha~
someone interested in seeing the house on Saturday late afternoon (a showing takes 20 to 30 minutes).

These are your options after e~ervLody agree on a time:

A, You can be in the House.
8. You can go out for one hour drtng the showing.
C. You can re-schedule

I know the house well and I would like to be the one showing the house to point out house issues, That is up to
you. If I don’t do the showing Luis Gerardo (The Realtor) or Fico (The owner) can do the showing.

Make a copy of Tatianas key in F ~ed Meyer (about $2) and start closing the doors (Upper arid lower) when you
li~e the house.

Let me know if you ha~e further q~shons.

On Tue. Jan 28. 2014 at 11.59 Ii. Karolina Velezmoro <karoUna.~IezmQro@gmaiI cam> wrote

What do you mean you will p~. a key box? I don’ t want and also you are restrained froni commirig to the
house when i am there.
So do you mean you will plac ~ keylock in the front door and we will be locked from outside? And the
in~stors will ha~ access to IL hnusewhene~rthey want? Orwhene~er you and Luis Gerardo wants?
Please correct me if am WrO

28 ~HB. 2014 r. 2241flonb3c us ‘John Velezmoro” <johrnelezmoro~grnail,~~rn> Hanwcarr

In a earlier e-n~il (January 1 I informed you that I was going to change the digital lock fora regular lock
with key. I did :hange it tha 19 but I didn’t fine the key. When I told you the fallowing day that one of the
items I was geng to look 1; ~rie house was the key for the front door you told me to don’t enter my own
bedroom.
I needed the k—y to place it de a Keybox (The blue metal boxes I use for real estate), “And the rest you
keep for yourself to entet ‘;.~ house when we are not there?” HHHUUUMMM....Are you kidding, I don’t
need a key for my self. ~ ise is always open.

Regarding Re:ii Lstate, Wh 1 loan is delinquent for more than 30 Days the bank can foreclose the
bttr,c lm~,I ~, wi I~ rrn~’m~1/i,fl~ - ~I~($.”~-c~ .~~kq~r =r~,~rnc~-,~~IR.~irr~ l4’~.’fp1fl1’~7f~4fp,.j 1~’



,ii~e uit~ ~iup~y in me mar~e1, I fla~e one
coming on Saturday late aft ioon.

My child sup~1 would be •~.98 a month base on what I earned last year, I was planning to gi~ you
$800.00 when you Iea~e. S: S~O0Cell= $300 and $500 ad~nce for the fallowing month..

I would place ~ Keybox L entrance before Saturday.

On Tue. Jan ~ 2014 at 7 M, Karolina Velezmoro ~karohna.~elezrnora~griia~ corn> wrote:

Why did you uhange th~ k’? John i ha~~e a protection order which allows you to enter the house for
‘~iisitations with Mia only: ~t estate can wait when i find the affordable place and mote out. This is just
too much’ You change t~ ok and gi~ my mother I key? And the rest you keep for yourself to enter the
house when we are not P
What are yo~ doing? Pk~ explain... I was quiet other days when you changed the locks. ..but this is
just o~.er the tcp~
Do you understand that ~r ~Aolated the order for protection?

httr,.~ IIrn~pI rirw-y-iIp cryi-*n~iI~ii:~.Th 2~ik i’rQh h?~,A ~~ ~ ~ 1(~1F~74f ~1P~c nd~ 14~iip1fll~7f~4fpd ~t



Exhibit 14
Jonathan MiIstejn

E-majls



Exhibit 15
Email exchange between

Jonathan Milstein and John Velezmoro
regarding cancel visitations



Re: Visitation going forward
I message

John Velezmoro ~johnvelezmoro~~ .. .com> Thu, Jun 11, 2015 at 11.44 AM
To: Jonathan Milstein ‘<childrenfirstvt s~ yrnail. corn’

For the record, the visit requested was for Saturday 13 or Sunday the 14. today is the 11. The motlieris predicting that
my daughter would continue to be sick for the following 3 days.
Did she just “DisQualified” the social workers today or this is part of the reason why you didn’t someone available last
week.

On Thu, Jun 11, 2015 at 10:21 AM. Jonathan Milstein <childrenfirstvts©gm~Icoi,i> wrote:
John:

Two issues have come up.

The first is the mother is limiting who I can use for supervision. So far she has ‘disqualified’ two of my social
workers. Unfortunately, I do not have an endless staff.

Second, she said she and Mia are sick and may be able to do a visit during the week next week. She will email me
tomorrow.

I will keep you posted.

On Tue, Jun 9, 2015 at 11:34 AM John Velezmoro <johnvelezmoro~qmail com~ wrote:
Can you set up a visit for Juned 12 or 13, 2015 at any time. I would be with Mia’s grandmother if is on Saturday. and
the grandmother and aunt if is on Sunday.

On Fri, Jun 5, 2015 at 7:52 PM John Velezmoro <johnvelezrnoro~gmaitcor,i> wrote:
Nevermind

On Fri. Jun 5. 2015 at 4:02 PM, Jonathan Milstein <chiIdrenfirstvts~grnailcom> wrote:

am not sure what that means.

On Jun 5, 2015 9:35 AM John Velezmoro” <Johnveletrnoro~gma,l.com> wrote:
Can you check again, it would be Sat or Sun at any time.

On Thu, Jun 4, 2015 at 9 55 PM, Jonathan Milstein <chIldrenfirstyts@gmajlc~,,> wrote:
Unfortunately I do not have anyone for this weekend.

Jonathan Milstein
206—4E1 -2452
web: ‘~N ch~ldren~~ corn
b~og: h~tp:!ichildrer~ station. blogspot.com/

Jonathan Milsteiri
206-491-2452
web; ww.chitde,rstv~s.cory,
blog: http:/lchild~ 4i~sl’.~isitatc :spot.coml

htincllrn~iI nn,,ni~ ,‘,‘~-n)K,.,~JiJ; ,111’), 2~ik ~,~Cih’?,h r’~iIrIrp’nfirqtvt~.%4flj,muI Cr ~~ 111



_________ FR.TVIsITArION REPORT
Comments:

This supervisor met the mother at the designated meeting point. The mother asked this supervisor if
this supervisor came with the father. This supervisor let the mother know that this supervisor would

never be coming with the father. This supervisor took the child and bag and walked to the library.

The father greeted the chiki ~vith hugs and kisses. The father held the child for a few minutes then sat
her down at a table. The father read to the child and played with the father~s tablet. The child ran
around some of the shelves and the father followed. The father brought the child some bread to eat.
The father and child sat and played. At the end of the visit the dad rocked the child to sleep and got her

ready to leave.

At the end of the visit thi~ f~i her said good-bye to the child giving her a kiss while she slept. The father
left the library then this supervisor walked the child back to where the mother was waiting.

This supervisor gave the mother the bag back that she gave this supervisor at the beginning of the visit.

The father had put the remainder of the bread and some clothes in the bag. The mother did not want to

take the clothes so she threw the items on the ground and said the father was not supposed to give
anything to the child. This supervisor took the items and will give them back to the father at the next
visit.

Marcy Feinstein 5/20/14
Signature Date

Report sent to and date

To both parties via email only on 5/20/14
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Visit Report (5-17-14).

John Volezmoro <johnveIezmoro~grnaj~.c~~> Sat, May 24, 2014 at 1:29 PM
To: Jonathan Milstein <chitdrenhrstvts~gmaiI corn>

Jonathan,
I wished I had see this report eather. I thought it was you who didn~ want me to send the gifts. Now everything makes
more sense. ~

Thanks,

John.
PS; I hope My ex didn’t give Marc~w a hard time. .( Thanks again.
~Oe’c.t~d text hidd~ni

hnn~ !/rn~iI w~nIp r~rrn /rn~ lip /flf~ ~ik= ( ~rm&~= WI ipP~ci~rt-h= nI~rv~.rn ~n 1~2fp f4~ 4~c9~mI= 14 111



No visit
4 messages

Jonathan Milstein <childrenfirstvts~gmajI,com> Fri, Mar27 2015 at 10:23AM
To: John Velezmoro <johnvelezmoro~gmail.com>

I cannot find a social worker to cover this weekend.

Do you want me to inquire about next weekend?

Jonathan Milstein
2D$~49I-2452
web w~wchfIci~€.~ ~ corn
blog: http /?chikii~ ‘,,sItatitr corn!

John Velezmoro ~johnvelezmoro~gmaiI.com> Fn, Mar 27, 2015 at 2:55 PM
To: Jonathan Mil~tei n <childrenfirslvts ~gmail.com>

No one available at any time Sat or Sunday? :(
If you can1t find anybody for this weekend, Can you ask the mother if my sister can supervise the visit, otherwise lets
set up an appointment for next Sat and charge me now.

Thanks,

John
[Quoted text tiiddenj

John Velezmcro <johnvelezmoro©gmail.com> Wed, Apr 1. 2015 at 5:56 PM
To Jonathan Milstein <childrenfirstvts~gmaiI. corn>

Did you set up the appointment for next weekend?
lQuoted tex* hiddenj

Jonathan Milstein ~ch~Idrenfirstvts~grnaiI,oom> Wed, Apr 1, 2015 at 8:51 PM
To: John Velezmoro <johnveiezmoro~gmafl.com> V

I have a supervisor for this Saturday.
(Quoted text hidderj

h~fr~cVf/m;~I nacy~ip~ ~ ii ~ rnniR.nq=~ri ‘Rqp~rrh=iijip.i-v&th~ 1/1
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Inbox (228)

Starred

Important
Sent Mad
Drafts (6)
Circles

[Imap]!Sent

John

Federico Aly~~

manuel vele:

~ Roman Scliu.~i~
~ liv itaticn

• romanschi~
~ IflV~t~t~O!4

Move to nbo~c

No soc~aI worker

~7’~ Jonathan Milstein ~childrenfirst~,~ts~gn,ajl con,>
~1i tome

Unfortunately I do not have anyone for this weekend.

John Velezmoro <johnveleznoro~g~naiI corn’
to Jonathan

Can you check again, it would be Sat or Sun at any time.

~ Jonathan Milstein <chikIrenfirstvts~gmail.com>
~ tome

I am not sure what that means.

John Velezmoro <john~eJezrnora@gmajI corn>
to Jonathan

Nevermind

I I

blinc /)rn~ail ~itw~ ~i ,iI1fli~ ftiI.1rpnc~ ~fr-A’,,4flnm~jI~
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